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Novice 

V tej šteVilki lAHkO PReBeRete:
Zagotoviti je treba izravnan proračun• 

V Moravčah nova knjižnica in spomenik Danetu Zajcu• 

Proč z malodušjem• 

letos bo na daljinsko ogrevanje priključenih 16 objektov• 

temeljna kamna, ki rasteta• 



Obvestila

VABILO

Turistično društvo vas vabi, da se sprehodite po 
Učno-sprehajalni poti Rača in se udeležite 
naših jesenskih dogodkov pri Mohorjevem mlinu 
pod Dvorjami:

ČAJANKA•  bo 30. septembra. od 14. ure 
dalje,

KOSTANJEVA NEDELJA•  bo 14. oktobra (če 
bo slabo vreme - 21.10.) od 14. ure dalje. 

Pridite!

DRUŠTVO UPOKOJENCEV MORAVČE
V A B I

vse občanke in občane na prireditev 

ob 60. obletnici društva,
ki bo 19. oktobra 2012 ob 19. uri 

v Kulturnem domu
V programu bodo sodelovali:
- Pihalna godba Moravče
- Grajski oktet
- MPZDU Moravče
- Folklorna skupina DU Moravče
- Osnovna šola Jurija Vege

Program bo povezoval igralec in šaljivec Konrad 
Pižorn Kondi.

Vstop bo prost!
Vljudno vabljeni!

Vabilo na gasilsko 
tekmovanje 

za memorial Staša Lebarja

Po sklepu UO PGD Moravče vabimo na  dva-
najsto memorialno tekmovanje za člane in 
članice. Razpis je bil poslan vsem PGD in IGD 
občin Domžale, Mengeš, Trzin, Lukovica, Litija, 
Grosuplje, Kamnik in Moravče, GZ- Ivančna Go-
rica-PGD Hudo, ter zainteresiranim društvom.
Razpis je objavljen tudi na naši spletni strani; 
http://www.pgdmoravce.si/
Tekmovalna disciplina: Hitra mokra vaja z mo-
torno brizgalno. Knjižica GŠTD 2003 brez do-
polnil! Razen črpalke, katere pretok ni omejen. 

Kraj tekmovanja:  Avtobusno • 
parkirišče pri župnišču v Moravčah.

Dan tekmovanja: Sobota, 13. 10. • 
2012 ob 13. uri

Orodje: Vsaka enota je dolžna • 
zagotoviti svoje tekmovalno orodje!

 
NA POMOČ!

Zveza društev rejcev drobnice Slovenije,
Biotehniška fakulteta in

revija Drobnica
prirejamo

17. državno tekmovanje v strižnji ovc, 
ki bo v soboto, 29. septembra 2012 

ob 10. uri
v Grobljah pri Domžalah.

Tekmovanje bo potekalo v dveh kategorijah: s škarjami 
in z električnimi strojčki. Tekmujejo tako moški kot 
tudi ženske. 
Obiskovalci boste lahko uživali v kulinaričnih dobrotah 
iz mesa drobnice ter kupili znameniti ovčji ali kozji sir. 
Predstavili bomo volno in tradicionalne volnene izdelke 
ter pripravili delavnico polstenja. Pripravili bomo tudi 
prikaz dela pastirskega psa Border Collija z ovcami. 
Obenem bosta tudi 10. državna razstava drobnice, 
na kateri bodo predstavljene vse pasme ovc in koz, ki 
jih redijo naši najboljši rejci drobnice, in 1. državna raz-
stava ovc oplemenjene jezersko-solčavske pasme.
Vabimo vse rejce in ljubitelje drobnice ter zdravega 
življenja, da se nam pridružite in z nami preživite lep 
dan, poln zanimivih doživetij.

Organizatorji
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Novice iz Moravške doline 
September 2012, Letnik XIII, Številka 8.

Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma 
desetkrat letno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini 
brezplačno. Sedež in naslov uredništva: Občina Moravče, 
Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 7232700. E-poštni 
naslov moravske.novice@moravce.si. Odgovorni 
urednik: Edo Veselko, namestnica odgovornega urednika: 
Vojka Rebolj. Uredniški odbor: Edo Veselko, Vojka Rebolj, 
Maja Hren, Marko Kladnik, Katja Ribič, Irena Ravnikar, Ajda 
Lalič, Eva Babnik. Novice iz Moravške doline so vpisane v 
razvid medijev pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno 
številko 374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. 
Tisk: Tiskarna Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 26. oktobra 2012. 
Vaše prispevke pričakujemo do 10. oktobra.

Seznam uradnih ur institucij in 
organizacij v občini Moravče

KARITAS prvi in tretji ČET v mes: 17.45 - 18.45

RDEČI KRIŽ
Tel: 031/291-564

prvi PON v mes.: 17 - 19

ŽUPNJSKI URAD
Tel: 7231-055

PON in PET: 9 - 10; 16 - 18

OBČINA MORAVČE
Tel: 7247-140; 
Faks: 7231-035

PON: 8 - 10.30; 11 - 15
SRE: 8 - 12; 13 - 17
PET: 8 - 10:30; 11 - 13

BANKA
Tel: 7231-017

PON - PET: 8 - 12; 14.30 - 17

POŠTA
Tel: 7296-510

PON - PET: 8 - 10.30;  14.30 - 17
SOB: 9 - 11

POLICIJSKA 
PISARNA

PON: 16 - 18, PET: 8 - 10 
zad. NED v mes: 8 - 10

OŠ JURIJA VEGE
Tel: 7231-003, 
7231-210

PON - PET: 7 - 15
informacije tudi na:
www.osmoravce.si

VRTEC
Tel: 7231-227

PON - PET: 7 - 15

POŠ VRHPOLJE
Tel: 7231-233

PON - PET: 7 - 15

KNJIŽNICA
Tel: 7231-359

PON, ČET: 14 - 19
TOR: 11 - 16

DRUŠTVO
UPOKOJENCEV

TOR: 10 -12

GASILSKA ZVEZA 
MORAVČE
Tel: 7231-234

24-urna dežurna služba na tel 112

Zavod za gozdove, 
revir Moravče

TOR 7 – 11
Tel: 7231-040, 041/657-223

Info oddaja o 
občini na ATV

SRE 20.00
ČET 21.00

LEKARNA
Tel: 7232-780

PON: 12 - 19
TOR, SRE, PET: 7.30 - 14
ČET: 13- 19
prva SOB. v mes.: 8 - 12

ZDRAVSTVENI DOM
AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in ČET: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, SRE in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943

PON: 13 - 19
SRE: 7 - 10.30 amb. za bolne; 10.30 
- 13 posvet
PET: 7 - 8 amb; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13 amb

Patronažna služba, 
tel 7232-944

PON – PET : 7 - 8

DIAG. LAB. PON: 13 - 18, TOR: 9 - 12
SRE, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, ČET: 13 - 19.30
TOR, SRE, PET: 7 - 13.30

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

Spoštovane bralke in bralci!
Prva jesenska številka glasila, ki je pred vami, je polna, 

za naše razmere, pomembnih dogodkov.
Najprej seveda ne moremo mimo otvoritve nove knjižni-

ce. Gre za veliko pridobitev. Knjižnica Daneta Zajca ni le 
prostor, kjer so shranjene knjige, ki si jih izposojamo. Je tudi 
prostor za kulturne prireditve in srečanja. Ima internetni in 
otroški kotiček. Zagotovo bo prostor za urice pravljic  in 
srečanja ljubiteljev literature. Čeprav gre za predvolilni čas, 
ni za zanemariti slavnostno otvoritev, ki jo je počastil pred-
sednik RS in hkrati z županom odkril kip pesnika, esejista 
in člana SAZU po katerem se knjižnica imenuje. Nič manj 
pomembno ni dejstvo, da so ves knjižni material preselili in 
razporedili prostovoljci.

Poseben dogodek je bila tudi položitev temeljnih kamnov 
za kotlovnico, iz katere se bo že letos ogrevalo 16 objektov, 
in nov šest oddelčni vrtec. Razveseljivo je, da bo kotlovni-
ca na biomaso nared že v nekaj tednih, vrtec pa končan v 
decembru. Gre za uresničitev projektov, ki sta namenjena 
neposredno občanom.

Kljub ekonomski, finančni in čedalje bolj tudi moralni 
krizi ne smemo obupati. Malodušje, kot pravi predsednik 
republike,  ni produktivno čustvo. Vsi se moramo, čeprav 
nekateri po svoji funkciji še bolj, potruditi za  izhod iz krize 
in poskrbeti za razvoj in boljši jutri.

Želimo vam prijetno branje tudi naših stalnih rubrik, v 
katerih poročamo o dogajanju v društvih, kulturi, šoli in 
športu. Prijetno branje!

Odgovorni urednik

Nekateri bralci se upravičeno pritožujete, da črno-
bele fotografije niso najboljše. Tistim, ki imate dostop 
do spletnih strani, predlagamo, da si na njih ogledate 
barvno različico.
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Županova stran

Zagotoviti je treba izravnan 
proračun

Pogovor z županom Martinom Reboljem

G. župan, po nedavni slavnostni otvoritvi knjižnice, se 
dela očitno nadaljujejo na novih objektih. Mislim na gra-
dnjo kotlovnice za daljinsko ogrevanje. V kateri fazi je?
Po podpisu pisma o nameri daljnega leta 2006 smo končno, 
kot bi rekli morjeplovci, zajeli polna jadra. V teh dneh se 
končuje gradbeni del kotlovnice. Nato se bo nadaljevalo z 
montažo peči in vsemi potrebnimi instalacijami. Vzpore-
dno poteka prva faza gradnje toplovoda, ki bi motala biti 
končana v naslednjih dveh tednih. Veseli me, da smo uspeli 
pri natečaju za pridobitev evropskih nepovratnih sredstev. 
Zahvala gre našim občanom, ki so se že v prvi fazi odločili 
za priklop in tako omogočili ekonomsko upravičenost pro-
jekta. Predvidevam, da bo v drugi polovici oktobra projekt 
zaključen do te mere, da bo steklo daljinsko ogrevanje vseh 
javnih (razen Trga svobode 4) in zasebnih objektov. Tako 
smo se izognili nabavi novih peči za ogrevanje kulturnega 
doma in knjižnice. Priključili bomo tudi zdravstveni dom, v 
prihodnosti pa tudi objekt, kjer deluje občinska uprava.
Naslednji projekt, ki je tesno povezan s kotlovnico, je 
gradnja vrtca. Kako kaže?
Drži. Pripravlja se plošča, na kateri bo stal vrtec. Računam, 
da bo izvajalec oz. dobavitelj začel z dostavo elementov. 
Po podpisani pogodbi mora biti dokončan v 75. dneh od 
dneva podpisa pogodbe, to je sredi decembra. Naj še enkrat 
poudarim, da bomo končali z gradnjo vseh šestih oddelkov, 
le dva še ne bosta opremljena. Ne glede na odločitve vlade, 
ki zadevajo standarde pri varstvu otrok in šolstvu, pa me-
nim, da bomo sposobni po 1.1.2013 sprejeti vse predšolske 
otroke.
Glavna naloga župana in občinske uprave je priprava in 
izvajanje proračuna. V kakšni situaciji smo?
V zadnjih mesecih je v občinskem glasilu s strani opozicije 
zaslediti vrsto kritik, ki se nanašajo na izvajanje proračuna. 
Zagotavljam, da tako pisanje ne drži, tako glede hitrosti re-
alizacije investicij, kot tudi sposobnosti občinske uprave za 
njihovo izpeljavo. Pri uresničevanju občinskih proračunov 
gre za neke vrste plansko ekonomijo. Kot dober gospodar 
lahko porabimo le toliko kot znašajo prilivi. Splošna go-
spodarska in finančna situacija v državi je znana. Investi-
ramo toliko kot zmoremo. Moja primarna naloga je, da 
ne dovolim, da bi občina zašla v finančne težave. Menim, 
da bomo konec leta lahko prikazali dobro poslovanje in 
pozitivne rezultate.
Ali to pomeni, da so investicije ustavljene?
Ne, seveda ne. Pred nami je investicija v novi vodovodni 
rezervoar v Sp. Javoršici, kjer čakamo le na signal države. 

Dokončan mora biti še letos. Nadaljujemo s kanalizacijo 
na Grmače, cesto v Sp. Prekar in še vrsto drugih manjših 
projektov.
Precej polemike se vrti okoli podružnične šole na Vrhpo-
ljah. Kako mislite rešiti ta problem, saj vemo, da je pro-
račun občine prešibek za novi objekt? 
Občinskemu svetu bom predlagal izdelavo študije izve-
dljivosti obnove vrhpoljske šole. Prepričan sem, da je to, 
upoštevajoč stališče vlade do podružničnih šol, edina realna 
in ekonomsko opravičljiva rešitev in odločitev.
Sprejemanje OPN (občinskega prostorskega načrta) se 
vleče. Kdaj lahko občani pričakujemo kakšne novosti? 
Birokratski mlini meljejo prepočasi. Upam, da smo sedaj v 
sklepni fazi in tik pred sprejetjem na občinskem svetu. Potem 
sledi javna razgrnitev. Naj še enkrat pozovem občane, da 
pridejo na razgrnitev, pregledajo predvsem načrte, ki za-
devajo njihova zemljišča in podajo svoje pripombe in tako 
neposredno vplivajo na končne odločitve.
Gre za prostorski akt, ki bo za desetletje začrtal smernice 
razvoja v našem okolju. Upam, da bomo z njim vsem zain-
teresiranim investitorjem, naj bodo fizične ali pravne osebe, 
olajšali delo in nadaljnji razvoj. 

EV

www.moravce. si
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Občina

LETOS BO NA DALJINSKO OGREVANJE 
PRIKLJUČENI 16 OBJEKTOV

Poročilo s 10. seje občinskega sveta

www.moravce. si

Po začetni ugotovljeni sklepčnosti 10. redne seje so se 
svetniki lotili zapisnika prejšnje in sprejemu dnevnega 
reda tekoče.

Predvideno prvo točko dnevnega reda, ki naj bi se na-
našala na spremembo Odloka o programu opremljanja 
zemljišč za gradnjo v občini je župan umaknil z dnevne-
ga. Šlo naj bi za prispevke povezane s priklopi na javno 
kanalizacijsko omrežje. 

Ker prihaja kurilna sezona, v Moravčah pa se pripravlja 
daljinsko ogrevanje na lesno biomaso, je bilo potrebno 
sprejeti splošne pogoje  za dobavo, tarifni sistem in 
cenik. Gre za prvo fazo, ko bo na 740m dolg sistem 
priključenih 16 javnih in stanovanjskih objektov. Vsa 
poraba toplote bo seveda merjena. Cena bo sestavljena 
iz fiksnega dela in bo znašala 1/12 letnega zneska in 
variabilnega dela, ki se bo obračunala na osnovi dejan-
ske porabe toplote. Po izračunih koncesionarja naj bi 
bili stroški daljinskega ogrevanja za več kot 20% nižji 
od ogrevanja na kurilno olje. V razpravi so sodelovali 
predvsem svetniki opozicije, ki so imeli vrsto vprašanj 

za Ivana Hribarja, direktorja Zarje  Ekoenergije d.o.o., 
ki je koncesionar. Večina pripomb je bila povezana s 
cenami, vendar je cenik potrdilo 11 od vseh 14 priso-
tnih svetnikov.

Po tem ko so svetniki potrdili način oglaševanja v 
občinskem glasilu, ki se nanaša na prihajajoče volitve 
predsednika R Slovenije, so se posvetili  drugi obrav-
navi Pravilnika o dodeljevanju pomoči za ohranjanje 
in razvoj kmetijstva in podeželja v občini. Razlog tiči 
tudi v spremenjeni zakonodaji EU, ki ureja pravila za 
dodeljevanje kmetijske državne pomoči. Javni razpis 
bo mogoče objaviti šele po tem, ko dobimo potrditev 
s strani posebne komisije  iz Bruslja. Potrjeno shemo 
bo občina upoštevala v občinskem proračunu 2012 in 
2013 v skupni letni vrednosti 28 tisoč evrov (18 tisoč 
za ukrepe skupine izvzetih pomoči in 10 za ukrepe de 
minimis).  

Sejo so zaključili s vprašanji in pobudami. 

EV

OGLAŠEVANJE V NOVICAH IZ MORAVŠKE DOLINE

volitve predsednika Republike Slovenije, 
ki bodo 11. novembra 2012

Sklep OS občine Moravče z dne 24.9.2012

V skladu z Odlokom o javnem glasilu občine Moravče 
(22. – 24. člen, Uradni vestnik Občine Moravče, št.  
06/03) in Zakonom o volilni in referendumski kampanji 
(Uradni list RS, št. 41/07 in 11/11) se v času volilne 
kampanje za predsednika republike vsaki politični stran-
ki predlagateljici ali neodvisnemu kandidatu določi  1/2 
(polovico) časopisne strani (185 x 135 mm) za brezplač-
no objavo predvolilnega oglasa v ležeči dimenziji.

Vsaki politični stranki predlagateljici ali neodvisnemu 
kandidatu je omogočeno tudi dodatno oglaševanje, ki 
se zaračuna po veljavnem ceniku za reklamno oglaše-
vanje.

Volilni oglasi bodo objavljeni v črno-beli tehniki v 9. 
številki glasila, ki bo izšla 26.10.2012. Oglasi bodo 
objavljeni v enakem vrstnem redu, kot bodo prejeti po 
elektronski pošti. 

V tej (9.) številki občinske politične stranke in liste ni-
majo na voljo brezplačnega prostora za svoje politično 
poročanje. 

Zaradi morebitnega agitiranja v zadevni številki ne bo 
rubrike Pisma bralcev.

Oblikovani oglasi morajo biti oddani v elektronski obliki 
na naslov moravske.novice@moravce.si najkasneje do 
12. oktobra 2012. Oglasi naj bodo v *.jpg ali *.tif formatu 
ločljivosti 240 dpi ali *.pdf formatu – press  ločljivosti.

Kontaktna oseba za podrobnejša tehnična navodila je 
Andrej Lombar – 041 710 211, andrej.lombar@gmail.
com.

Edo Veselko, odgovorni urednik
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Občina

V Moravčah nova knjižnica 
in spomenik Danetu Zajcu

Že davnega leta 1871 je bila v Mo-
ravčah ustanovljena prva knjižnica in 
čitalnica. V letu 1961 je knjižnica po-
stala podružnica Domžalske knjižnice, 
ki je od leta 1965 delovala v manjšem 
prostoru Kulturnega doma. Da je po-
treba po novi knjižnici res velika, pove 
podatek, da si je v letu 2011 v morav-
ški knjižnici izposodilo knjige 10.355 
obiskovalcev, v istem letu je bilo na 
dom sposojenega gradiva 34.851 
kosov. Zato je v zgodovino napredka 
moravške občine prav gotovo vpisan 
14. september 2012 z odprtjem nove 
Podružnične knjižnice Daneta Zajca. 
Slavnostni prerez traku je bil zaupan 
predsedniku republike Slovenije dr. 
Danilu Türku, županu občine Mo-
ravče Martinu Rebolju in direktorici 
Knjižnice Domžale Barbari Zupanc 
Oberwalder. Na pročelju knjižnice 
pa stoji doprsni spomenik pesniku, 
moravškemu rojaku, Danetu Zajcu, 
ki sta ga prav tako slavnostno odkrila 
predsednik republike in župan. Kip je 
delo akademika Draga Tršarja.
Župan Martin Rebolj je v svojem 
nagovoru med drugim dejal, da je 
za našo občino, naše bralke in bral-

ce, uporabnike knjižnične literature, 
dosežen velik preobrat in pojasnil: 
»Vsa množica knjig in vsi uporabniki 
knjižnice bodo odslej v primernih 
prostorih. Ideja o novi knjižnici se je 
začela uresničevati v letu 2008. Seve-
da občina z izključno lastnimi sredstvi 

gradnje ne bi zmogla. Za pridobitev 
evropskih sredstev na razpisu pa je 
bilo potrebno najprej zagotoviti lastna. 
Uspelo nam je in pridobili smo 50% 
evropskih sredstev. Gradbeno dovolje-
nje je bilo izdano leta 2009. Knjižnico 
smo poimenovali po našemu rojaku, 
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pesniku in esejistu, Danetu Zajcu, kar 
je botrovalo tudi odločitvi za postavi-
tev njegovega spomenika pred samo 
knjižnico. Zahvaljujemo se njegovi 
družini za soglasje. Veseli smo tudi 
njihovega predloga, da bodo prispe-
vali nekaj del in spominov na pesnika 
za kotiček Daneta Zajca v naši novi 
knjižnici. Veseli nas, da tudi za društva 
odpiramo nove prostore nad knjižni-
co.« Izrazil je veselje, da na slovesnosti 
lahko pozdravi predsednika republike, 
dr. Danila Türka in Barbaro Miklič 
Türk, župane Kamnika, Lukovice in 
Borovnice, oba podžupana Moravč, 
občinske svetnike ter vse ostale viso-
ke goste. Zahvalil se je občinskemu 
svetu za podporo projektu, občinski 
upravi, projektantom in izvajalcem pa 
za korektno delo. 
Slavnostni govornik je bil predsednik 
dr. Danilo Türk. Med drugim je v 
svojem govoru pohvalil: »Lepo je, da 
se spomin na enega naših vodilnih 
pesnikov in pripadnikov literarne elite 
ohranja tudi na takšen način. Dane 
Zajc bo v naši zavesti in naši kulturni 
zgodovini ostal zapisan kot eden veli-
kih pesnikov 20. stoletja.« Poudaril je, 
da smo narod, ki je zelo zgodaj dobil 
popolno knjižno kulturo in jo ohranil 
v današnji čas ter še, da so knjižnice 
izjemno pomembne kulturne ustano-
ve, ki veliko prispevajo k skupnemu 
razvoju. Kot je pojasnil, moramo rav-
no v teh časih znati povezovati tisto 
naše najboljše iz preteklosti s tistim 
najbolj obetavnim v prihodnosti: »In 
prav knjige nam omogočajo prena-
šanje modrosti iz prejšnje generacije 

v naslednjo.«
Direktorica Knjižnice Domžale se je 
v svojem govoru zahvalila županu, 
občini in prostovoljcem, ki so po-
magali pri selitvi knjig. Dejala je, da 
vrata odpira knjižnica, ki bo gotovo v 
ponos občanom in predstavlja ogle-
dalo uspešnosti in sodelovanja med 
številnimi ljudmi. »Mi se bomo trudili, 
da bo knjižnica ostala kraj prijaznih 
ljudi,«je obljubila. Spomnila je, da smo 
Slovenci dobili zgodaj prevod Biblije, 
prej kot angleško govoreči narodi 
in da ne smemo pozabiti, da knjiga 
predstavlja temelj naše kulture.
V kulturnem programu sta sodelovala 

prof. Ana Marija Javornik Zu-
panc sopran in pri klavirju ter 
bas bariton Franc Javornik v 
opernih arijah: Figarova svat-
ba, All I Ask of You in Sezidal 
sem si vinski hram, za kar 
ju je izredno pohvalil pred-
sednik Türk. Tina Žnidar je 
prireditev povezovala, Aljaž 
Hribar je recitiral Zajčevi pe-
smi Iskanja in Si bil kdaj na 
Grmačah. Pred prireditvijo in 
za zaključek je igrala pihalna 
godba Moravče. 
Slovesnosti se je udeleži-
la tudi žena Daneta Zajca, 
Jerneja Zajc. Zahvalila se je 
za pozornost, ki jo občina 
namenja življenju in delu 
Daneta Zajca in izrazila odo-
bravanje, da je kip postavljen 
v Moravčah, saj je bil rojen v 
Zg. Javoršici. V krajih, ki so 

zaznamovali njegovo mladost in so 
mu posebno veliko pomenili prav v 
zadnjih letih življenja.
V krajih, kjer je Dane Zajc pil mladost, 
kakor pravi v svoji pesmi Iskanja, so se 
odprla vrata novi prostorni knjižnici, ki 
nosi njegovo ime. Na pročelju knjižni-
ce bo njegova podoba vabila bralce in 
tudi nove obiskovalce. Kakor je dejal 
predsednik republike dr. Danilo Türk, 
bo mogoče prav iz tega okolja izšel 
tudi kak nov umetnik besede.
Želimo veliko dobrega branja!

VR

Občina
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G. predsednik, moravška občina je 
izrazito podeželska. Kako vi vidite 
vlogo in pomen podeželja?
Rekel bi tako. V Sloveniji veliko govo-
rimo o skladnem razvoju podeželja. Za 
to so na voljo tudi evropska sredstva. 
Najbolj potrebujemo domiselnosti 
in tako dati podeželju prave vsebine. 
Naše prometne povezave so postale že 
dovolj dobre in razdalje so se skrajšale. 
Podeželje ni več oddaljeno od mest, 
mu je pa potrebno dati nove vsebine 
in specifično estetiko. Imeti moramo 
resnično veliko novih idej.
Naj vam dam samo dva primera, ki 
sem ju nedavno videl v Sloveniji. Prvi 
je v Zgornji Savinjski dolini, v krajih 
Luče, Mozirje in drugih vse do Solčave. 
Imajo centre za razvoj podeželja in 
skušajo svoje tradicionalne in kulturne 
vsebine obnoviti. Delajo manjše muze-
je in ustvarjajo ponudbo, ki je vezana 
na tradicijo področja, hkrati pa jim 
dodajajo tudi nove vsebine.
Drugi primer so Vitanje na Pohorju, 
kjer so odprli muzej vesoljske kulture. 
To je zelo drzna ideja. Dobili so veliko 
prijateljev iz Ljubljane in celega sveta. 
S tem so postavil Vitanje na svetovni 
zemljevid. Tudi to vidim kot obliko 
razvoja podeželja.
Podeželje ni vezano le na tradicionalne 
ekonomske vsebine, kot so kmetijstvo, 
trgovina in podobno. Ne pozabimo na 
specifičen turizem, ki postaja vedno 
bolj zanimiv. Kot rečeno, potrebne 
so inovacije. Vitanje so nekaj čisto 
posebnega.
Omenili ste kmetijstvo. Moravška 
je bila tri, štiri desetletja nazaj 
skrbno obdelana. Na poljih so gojili 
veliko različnih kultur. Danes so to 
večinoma le travniki. Prave kmete 
lahko preštejemo na prste dveh rok. 
Po drugi strani govorimo o izrazito 
premajhni samooskrbi. Veliko hrane 
uvažamo iz razvitih dežel, kjer so 
stroški plač v strukturi cene veliko 
višji kot pri nas, cene pridelkov pa 
celo nižje. Kaj storiti?
Glejte, Evropska unija je prinesla tudi 
nekaj izzivov. Na današnjem evrop-
skem trgu kmetijskih pridelkov je težje, 
kot je bilo nekoč. Treba je razumeti, da 
je dandanes preskrba s tega stališča 
zahtevnejši projekt. Vendar sedaj pote-

kajo resnejši poskusi, da bi 
nivo samooskrbe dvignili. 
Verjamem, da je kriza dala 
marsikomu misliti, kaj 
storiti v prihodnosti. Kaj 
naj mu zagotavlja gotovo 
in trdno prihodnost eksi-
stence in razvoja. 
Vidim, da se pri mladih 
veča zanimanje za horti-
kulturo, tako na podro-
čju izobraževanja kot tudi 
kasnejših gospodarskih 
aktivnostih. Mislim, da bo 
treba, v tem kriznem času 
in ob zavesti, da moramo 
računati z nevarno mo-
žnostjo prehranskih kriz, v 
prihodnje kmetijstvo bolj 
ceniti, kot smo v prvem 
obdobju našega članstva v 
EU. Poiskati moramo nači-
ne, kako bomo samooskrbo 
povečali in jo naredili tudi 
tržno uspešno. Opažam 
precej iniciativ za ekolo-
ško kmetovanje. To velja 
za mlade pa tudi za ljudi 
moje generacije, ki zapuščajo delovni 
proces, kar je pravzaprav zanimiva 
življenjska orientacija. Vse to bo po-
magalo zgraditi nov model kmetijstva 
in samooskrbe.
G. predsednik, svet postaja vse bolj 
multipolaren. Evropa oziroma EU 
nekako ne najde pravih odgovorov 
na najbolj pereča vprašanja. Kje 
vidite mesto EU v prihodnosti in s 
tem seveda tudi Slovenije?
Sedaj smo imeli dve leti kriznega ob-
dobja, ko je bilo dejansko moč opaziti 
precejšnjo neorientiranost Evrope. 
Mislim na težave pri soočanju s krizo 
evrskega območja in graditvi nove rav-
ni evropske integracije. Upam, da se to 
obdobje počasi končuje. Ravno ta čas 
je ECB (Evropska centralna banka) 
prevzela pomembno vodilno funkcijo 
pri reševanju evrske krize z najavo 
odkupovanja obveznic in lastnih odlo-
čitev pri garantiranju reform. Gre za 
pomemben premik in nadejam se, da se 
bo nadaljevalo z ustanovitvijo bančne 
unije in drugimi posegi, ki bodo tesneje 
ekonomsko integrirali EU. Imeli bomo 
boljše predstave, katere politične pove-

zave moramo še dodati, npr. imamo še 
vedno slabo razvito skupno zunanjo in 
varnostno politiko EU. Tu je še veliko 
za postoriti. Najti moramo načine, 
kako bomo nacionalne parlamente bolj 
povezali z evropskimi institucijami. 
Evropski parlament sam ne zagotavlja 
takega legitimnega parlamentarnega 
odločanja in verjamem, da bomo v 
naslednjih letih doživeli razvoj na 
politični ravni.
In na koncu, ali bi želeli še kaj dodati 
ali sporočiti našim občanom?
Živimo v časih, ko se slišijo predvsem 
pesimistične vesti in se seje določeno 
malodušje. Mislim, da je treba to malo-
dušje zavračati, kajti časi niso najhujši 
v naši novejši zgodovini. So težki, so 
zahtevni, ampak, glejte, moramo najti 
načine, kako bomo z boljšimi idejami, 
boljšimi dogovori prišli na razvojni 
nivo. To smo, po dosedanjih izkušnjah, 
vedno tudi dosegli. Tudi ko so bile krize 
hujše. Verjamem, da bomo tudi tokrat. 
Samo pobudo je treba vzeti v roke in 
dela bo za vsakogar, za vsakega posa-
meznika, za vsako občino in za vsako 
skupnost.

EV

PROČ Z MALODUŠJEM
Pogovor s predsednikom RS dr. Danilom Tűrkom
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Temeljna kamna, ki rasteta

Komur nese spomin kakšen mesec nazaj, se bo spomnil 
vročih avgustovskih dni. Iskali smo senco. Toda glej, 
ravno na 23. dopoldne, ko je bila planirana postavitev 
dveh temeljnih kamnov, za nov vrtec  in kotlovnico na 
biomaso, nam je zagodel dež. Zadrega je bila hitro rešena. 
Udeleženci in malčki z vzgojiteljicami smo se preselili v 
dovolj veliko igralnico. Nekateri starejši so celo sedli na 
miniaturne stolče, malčki pa so nam predstavili odličen 
nastop. Toda kot vedno: za dežjem pride sonce. Tako so 
lahko župan, ravnateljica in direktor koncesionarja za da-
ljinsko ogrevanje položili dva temeljna kamna. Za razliko 
od nekaterih, bolj odmevnih na državni ravni, temeljna 
kamna nista le okras. Kotlovnica že stoji, vrtec pa bodo 
začeli postavljati v kratkem. 

EV

Prostovoljstvo v Moravčah 
še ni izumrlo

Pred dnevi smo bili priča slavnostni otvoritvi nove 
moravške knjižnice. Še posebej s ponosom pa so 
otvoritev opazovali ljudje, na katere so se spomnili 
tudi slavnostni govorniki, čeprav niso uradno nikjer 
navedeni kot zaslužni za novo knjižnico. Pri selitvi knjig 
iz stare v novo knjižnico je namreč sodelovalo lepo 
število močnih rok, ki so nosili težke škatle, pri paki-
ranju in kasneje sortiranju knjig na svoja mesta pa so 
pomagale pridne ženske roke, ki so ure in ure zlagale 
knjige po kategorijah, po abecedi… Vse te roke pa so 
delale popolnoma zastonj!  V današnjih časih, ko se 
žal večina stvari vrti okrog denarja je pohvalno, da v 
Moravčah še obstajajo takšni ljudje, ki so pripravljeni 
delati nekaj ur zastonj za dobro skupnosti in ponos 
naše občine. 

A.L.

Javna razsvetljava 
v Pečah

Pečani, sploh tisti mlajši, ki zgodaj hodijo v šolo s 
prvimi avtobusi ali pa se pozno vračajo domov, ter 
tistih nekaj, ki z avtobusom hodijo v službo ali drugam, 
dobro vemo, kakšen izziv je bila včasih, sicer kratka, 
pot do avtobusne postaje. Razen dveh luči na javnih 
objektih, so bile Peče zavite v temo in brez baterijske 
svetilke ni bila pot nič kaj prijetna. 
Od nedavnega pa temu ni več tako. V naši vasi je 
namreč končno zasvetilo nekaj luči javne razsvetljave. 
Pot skozi vas je sedaj svetlejša in varnejša, prijetnejše 
pa bo tudi druženje po raznih prireditvah, ki se odvijajo 
zvečer, predvsem v zimskem času, ko je hitro temno. 
Glede na to, da se dan hitro krajša, že v dneh, ko be-
rete te vrstice, ugotavljamo, kako dobra je za naš kraj 
najnovejša pridobitev.

A.L.
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Položena je asfaltna prevleka na v lanskem letu rekonstru-
iranem delu ceste Mošenik – Hudej.

V naslednjih dneh se bo začela gradnja na relaciji Sp. 
Prekar -  Zg. Ribče na delu, kjer zemljišče ni sporno. Po 
dokončanju gradbenih del se bo cestišče asfaltiralo.
Obenem se postopoma izvaja sanacija poškodovanih 
delov cest po občini.

VR

Po sledeh napredka naše 
občine

Gradnja kurilnice na lesne sekance in toplovoda se inten-
zivno nadaljuje. Po pričakovanju bo večina gradbenih del 
dokončana v naslednjih štirinajstih dneh. Med tem časom 
pa bo izvajalec že pričel s postavitvijo vrtca.  

Tudi na komunalnem področju občina nadaljuje z deli.
Položena je asfaltna prevleka na cesti med Vinjami in Ne-
gastrnom. S tem je omogočen krožni promet, ki bo zlasti 
dobrodošel za šolske prevoze, komunalno službo Prodnika 
in zimsko službo.

Odvoz kosovnih odpadkov 
iz gospodinjstev

Javno komunalno podjetje Prodnik d.o.o. bo v ob-
čini Moravče opravljalo jesenski odvoz kosovnih 
odpadkov iz gospodinjstev.

Akcija je namenjena odstranjevanju kosovnih 
odpadkov iz gospodinjstev, ki morajo biti na dan 
rednega odvoza do 5. ure zjutraj postavljeni po-
leg zabojnika za komunalne odpadke.

Med kosovne odpadke iz gospodinjstev ne sodijo 
nevarni odpadki kot so: embalaža škropiv, olj in 
barv, lakov in podobno, katere odstranjujemo v po-
sebni akciji odvoza nevarnih odpadkov. 
Ravno tako ne sodijo med kosovne odpadke iz go-
spodinjstva avtomobilski deli, akumulatorji, gume 
in sodi, poleg že naštetega tudi ne bomo odstranje-
vali gradbenega materiala, vej drevja in živih meja.

12.10.2012 bo organiziran odvoz  na ob-• 
močju krajevnih skupnosti: KS Moravče 
in KS Vrhpolje
15.10.2012 bo organiziran odvoz  na ob-• 
močju krajevnih skupnosti: KS Dešen. KS 
Peče in KS Velika vas

Zbiranje in odvoz nevarnih 
odpadkov

 Obveščamo vas, da bomo v Občini Moravče, dne 
2.10.2012 izvedli zbiranje in odvoz nevarnih od-
padkov iz gospodinjstev. 
Nevarne odpadke iz gospodinjstev bomo spreje-
mali:

od 14.  do 15. ure: Peče pri gasilnem domu• 
od 15.30  do 16.30 ure: Moravče pri gasilnem • 
domu
od 17.  do 18. ure: Krašce pri gasilnem domu• 

Med nevarne odpadke sodijo: akumulatorji, bateri-
je, zdravila, pesticidi, barve, laki, kozmetika, svetila 
in gume osebnih avtomobilov.

Nevarni odpadki naj bodo v embalaži, ki omo-• 
goča varen prenos do zbirnega mesta. 
Tekoči odpadki naj bodo zaprti, čeprav impro-• 
vizirano. 
Odpadki iz iste skupine se ne smejo združevati • 
v večjo embalažo, ker lahko pride med njimi do 
kemične reakcije. 
Odpadke naj prinesejo polnoletne osebe, ki • 
bodo pri rokovanju z njimi upoštevale varstve-
no tehnična navodila, pridobljena ob nakupu 
izdelka 
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POLICIJA SVETUJE

VARNOST DEKLET IN ŽENA

O navedeni problematiki do sedaj še 
nismo pisali v našem časopisu, čeprav 
je navedena problematika navzoča 
tudi v našem okolju, oziroma v okolju, 
kjer delamo in se družimo.
To gradivo je namenjeno predvsem 
dekletom in ženam, svetujemo pa, da 
predlagane vzorce obnašanja smisel-
no upoštevajo tudi moški.
Vse več je t.i. uličnih napadov, žrtve 
uličnega nasilja pa so tako moški in 
ženske kot mladoletniki. Napadi na 
moške so izvedeni večinoma na ulicah 
ali po prihodu iz lokalov ter celo v njih, 
medtem ko ženske postanejo žrtve 
takih dejanj predvsem na ulici, ko se 
odpravijo po nakupih in drugih oprav-
kih oziroma se vračajo proti domu. 
Mladoletniki so najpogostejše žrtve 
napadov v parkih, na trgih in ulicah 
ali pred lokali v mestnih središčih ter 
celo pred šolami.

ZAKAJ JAZ?
Ženske so žrtve napadov, ker jih na-
padalci ocenjujejo kot šibkejše in je 
zato njihovo premoženje videti bolj 
dostopno (ranljivo), ali preprosto zato, 
ker so ženske. Napade na ženske lah-
ko razdelimo v tri skupine: v fizične, 
spolne in premoženjske. V letu 2000 
je bilo v Sloveniji pri vseh kaznivih de-
janjih 32.072 oškodovancev in 4.000 
oškodovank. V deležu žensk (12,47 %) 
kot oškodovank najbolj izstopa staro-
stna grupa nad 18 do 24 let.

Ker v časopisih razmeroma pogosto 
beremo o napadih na ženske, je naš 
cilj, da vam v gradivu posredujemo 
nekaj osnovnih navodil, ki bi lahko 
pripomogla k večji osebni varnosti 
oziroma vzpodbudila vaše samoza-
ščitno ravnanje.

NA CESTI
1. Ne nosite torbice, razen če je nujno 

potrebno.
2. Če jo, potem ne nosite v njej vre-

dnih stvari in bodite pripravljeni, 
da jo spustite iz rok, če vas kdo 
napade. Vaše zdravje je več vredno 
od še tako polne torbice.

3. Vredno je razmisliti tudi o načinu 
nošenja torbice in njeni vsebini. 
Primerneje je torbico nositi spredaj 
ob telesu ali jo voziti na kolesu v 
prednji košari. V torbici naj bo le 
nujna količina denarja, kreditne 
kartice, dokumente, ki jih ne po-
trebujete, raje pustite doma na 
varnem.

4. O odločitvi za odvrnitev napada 
nase temeljito premislite. Za sa-
moobrambo lahko pri sebi nosite 
električni paralizator ali plinski raz-
pršilec, mlajše pa se lahko vpišete 
tudi v tečaj samoobrambe.

5. Ne razkazujte nakita in drugih 
dragocenosti.

6. Hodite v smeri, ki je nasprotna 
prometu, da se vam sumljivo vozilo 
ne more približati od zadaj in da ga 
pravočasno opazite.

7. Če ste sami, ne hodite po temnih in 
praznih ulicah in prehodih. Ponoči 
se dogovorite za prevoz ali sprem-
stvo, ali pa najemite taksi.

8. Če mislite, da vam sledijo, takoj 
pojdite med ljudi ali v stanovanjsko 
hišo, kjer lahko pričakujete pomoč. 
Takoj pokličite policijo!

PREPREČEVANJE SPOLNEGA 
NASILJA
1. Vedno imate pravico reči »NE« za 

vsak neželen seksualni stik.
2. Če rečete »ne«, to storite odločno. 

Ne dajajte dvoumnih odgovorov.
3. Lahko se zgodi, da moški ne bo 

takoj sprejel vašega sporočila. V 
takem primeru še večkrat odloč-
no ponovite, da nočete spolnega 
kontakta.

4. V primeru, da se počutite ogroženi 
in moški noče upoštevati vašega 
sporočila, odidite stran iz situa-

cije, če imate to možnost. Vedeti 
morate, da je lahko do vas spolno 
nasilen tudi moški, ki ga poznate 
in mu zato zaupate, in ne samo 
neznanci.

5. Zabave, družabna srečanja in 
druge priložnosti, predvsem v 
poznejših večernih in nočnih urah, 
zapuščajte v skupini oseb, ki jim 
resnično lahko zaupate.

6. Če je moški nasilen, se odločno 
fizično uprite. Aktivno upiranje 
z uporabo priročnih predmetov 
(škarjice, pilica za nohte ....) ter 
tudi drugih predmetov za samoo-
brambo (plinski razpršilec ...) je v 
večini primerov zelo učinkovito za 
odvrnitev napada. Priporočljivo je, 
da tudi glasno kričite.

7. Če doživite spolno nasilje, takoj 
pokličite policijo. 

V HIŠI
1. Na vsa zunanja vrata vgradite 

ključavnice z zaščitno verigo. 
Izberite močna vrata, s kukalom, 
po možnosti brez steklenih delov. 
Okna v pritličju naj imajo rešetke.

2. Če živite sami, tega ne razglašajte. 
Na ploščici na vratih in hišnem 
predalčniku za vročanje poštnih 
pošiljk naj bo samo začetna črka 
imena in priimek. 

3. Obiskovalcem ne dovolite vstopa 
v svoj dom, če niste prepričani, da 
so »pravi«. 

4. Ponoči zagrnite zavese na oknih 
ali spustite rolete, da se izognete 
nezaželenim opazovalcem in »obi-
skom«.

5. Ko se približujete hiši, imejte ključ 
že pripravljen. Ne iščite ga po tor-
bici, ko že stojite pri vratih.

6. Če se vam zdi, da je bilo vlomljeno 
v hišo ali stanovanje, ne vstopite, 
ker je vlomilec lahko še vedno v 
prostoru; pojdite k sosedu ali po 
mobilnem telefonu pokličite poli-
cijo.

V AVTOMOBILU
1. Zaradi nevarnosti izvrševanja 

Vir; gradivo MNZ-Policija
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drznih tatvin iz avtomobilov na 
semaforiziranih križiščih v mestih 
se navadite voziti avtomobil z za-
klenjenimi vrati.

2. Ne ustavljajte neznancem ali av-
toštoparjem, četudi so videti zelo 
prijazni; vedno lahko pokličete po-
licijo, če sumite, da kaj ni v redu.

3. Nikoli ne puščajte torbice na vi-
dnem mestu. Potisnite jo globoko 
pod sedež ali spravite v prtlja-
žnik.

4. Parkirajte na dobro osvetljenih 
mestih, po možnosti, kjer je veliko 
ljudi.

5. Preden izstopite iz vozila, se pre-
pričajte, da se nihče ne zadržuje 
v bližini. Ob vrnitvi bodite enako 
pozorni, ključ pa imejte že pripra-
vljen. 

AVTOŠTOPANJE
1. Bolj varen je »štop« v dvoje ali v 

skupini.

2. Izogibajte se štopanju na samo-
tnem kraju, v slabem vremenu ali 
ponoči.

3. Če vam voznik vzbuja nezaupanje, 
se izgovorite, da ste namenjeni 
drugam.

4. Še težje se je ubraniti dveh nasil-
nežev. Zato v takem primeru ne 
sedajte v avto.

5. Če vas bo moški začel ogovarjati 
na za vas neprimeren način, od-
ločno povejte, da vas to ne zanima 
in zahtevajte, da vozilo ustavi, in 
izstopite.

6. Ne uživajte pijač ali hrane, ki vam 
jo ponudi voznik. Enaka previdnost 
velja pri morebitnem povabilu v 
gostinski lokal. 

7. Pred vstopom v vozilo se prepričaj-
te, kako se boste po potrebi najlaž-
je obranili in izstopili iz vozila (kje 
in kako se odklenejo/odprejo vrata 
vozila); prav tako si zapomnite ali 
zapišite registrsko številko ter tip 
avtomobila. 

PRIJAVA KAZNIVEGA 
DEJANJA
Ena največjih bojazni vseh kriminalcev 
(storilcev) je, da bi jih ujeli in kaznovali. 
Seveda se to ne bo zgodilo, če policija 
ne bo obveščena o dogodku in začela 
preiskave. Zato nas pokličite takoj po 
dogodku. Policisti menimo, da žrtev ni 
kriva - za vse je kriv le storilec. Poleg 
tega policisti upoštevamo posebnosti 
posameznih protipravnih ravnanj in 
želje žrtev. V okviru možnosti se bomo 
potrudili, da bomo žrtvi omogočili 
razgovor s policistko ali policistom, 
odvisno od njenih želja.
Če ste žrtev kriminala, to takoj sporo-
čite policiji. V nujnih primerih na tele-
fonsko številko 113,v drugih primerih 
pa na najbližjo policijsko postajo 
ali na anonimno telefonsko številko  
080-1200 .

Moravški rokodelci že drugič v gosteh v Cerkljah na 
Gorenjskem

»Prav slovenskim rokodelcem se mo-
ramo zahvaliti za ohranitev spomina 
z bolj ali manj oddaljeno preteklostjo, 
saj so prenašalci znanj in veščin, ki 
so skladno z Unescovo deklaracijo 
predmet nesnovne dediščine,« se 
glasi prvi stavek na zgibanki, ki je bila 
izdana ob 3. sejmu na rokovo. Prvič 
smo sodelovali z njimi ob velikonočni 
razstavi pred tremi leti, ko smo s svo-
jimi izdelki krasili župnijsko dvorano. 
Letos pa smo se 16. avgusta zopet od-
zvali povabilu na Rokov sejem. Sejem 
se je odvijal v Petrovčevi hiši, ki je bila 
nekoč gostilna, danes pa je obnovlje-
na in predstavlja kulturni spomenik. 
V njej se nahaja knjižnica, turistično 
informacijski center in prostori za pri-
reditve. V »hiši« kot se je včasih reklo 
dnevnemu prostoru v hišah so nam 
pripravili odličen prostor, kjer smo 
na ogled postavili precejšnje število 
naših izdelkov. Priložnost smo imeli 
izkoristiti prostor tudi zato, da smo 
obiskovalcem pokazali naše ročne 
spretnosti in kako izpod rok prihajajo 
prave umetnine. Tudi prostor pred 
hišo je bil namenjen razstavi ter pred-
stavitvi izdelkov na stojnicah. Sejma 

so se udeležili tudi drugi rokodelci 
ali pridelovalci dobrega iz Zgornjega 
Brnika, Hrastja, Bitenj, Tupalič, Dom-
žal in Kamnika s katerimi smo spletli 
nove vezi in se naučili novih tehnik, ki 
jih vedno radi osvajamo. V prostorih 
hiše so na ta dan prav tako odprli 
razstavo našega domačina, slikarja 
in oblikovalca, Blaža Slaparja, ki je 
bila toplo in z navdušenjem sprejeta.  
Presenečenje, ki smo ga pripravili 
obiskovalcem  je bil Rokec, maskota 

moravških rokodelcev, ki je z veseljem 
zamijavkal v pozdrav. Deležen je bil 
prave pozornosti in tudi energije za 
poziranje mu ni primanjkovalo, ko je 
vplival na postavitve na fotografijah. 
Zbrane je pozdravila in nagovorila 
naša predsednica Branka Bizjan. 
Obenem se je organizatorjem prire-
ditve zahvalila za povabilo in prijetno 
sodelovanje. 

Eva BABNIK
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Aktivni rokodelci so se, 18. avgusta, 
udeležili muzejske razstave, ki se je od-
vijala v Šaleku, v starem trškem jedru. 
Na razstavi se je odvijal prikaz starih 
šeg in navad. Stojnice rokodelcev so 
se šibile pod njihovimi ročnimi deli in 
predstavljale stare ter prav tako mo-
derne izdelke. Predstavili so se kolar, 
klekljarica, pletilja, izdelovalka rož in 
še koga iz društva moravških rokodel-
cev bi lahko prepoznali. Na prireditvi 
je sodelovalo tudi Turistično društvo 
Moravče, s prikazom pranja perila, kot 
so to delale naše babice in prababice 
še ne tako dolgo nazaj. Za to so upo-
rabljale doma narejeno milo. Moravče 
so bile lepo zastopane in predstavljene 
tudi v tem delu Slovenije. Tudi tu so bili 
sprejeti odprtih rok, za sprostitev so 
uživali v panoramski vožnji z odprtim 
avtobusom in prijetni družbi. Eva BABNIK 

Rokodelci soustvarjali Starotrški dan v Šaleku pri Velenju

Zbrali so se pri Štefanu Svetlinu. Načrt 
ogledov zanimivosti in postanki za 
malice ter kosil so vedno  znani vna-
prej. Obiščejo pa navadno kraje, ki jih 
tuštanjski izletniki večinoma še ne po-
znajo. Pričakovanja so bila po zgledu 
iz preteklih let tudi tokrat velika. Prva 
postaja je bila v kraju Lokve. Ker je zju-
traj zdravo jesti, so najprej pomalicali, 
za povrh pa jim je Magdalena poslala 
slasten jabolčni zavitek. Zares se je 
začelo z ogledom Fabianove muzejske 
trgovine iz časa, ko še sanjali niso o 
kakšnih trgovskih centrih. Vseeno se 
je v taki trgovini dobilo vse, kar se je 
takrat kupiti dalo, a nikakor ne v vreč-
kah in steklenicah iz plastike. Zanimivo 
za obujanje spominov malo starejšim 
in gotovo prvič videno za mlade. Na 
primer, marmelado so kar zavili v pa-
pir. Seveda je ni bilo en liter, kot smo 
danes vajeni, ampak le nekaj gramov.  
Za kis, mleko in druge tekočine je bilo 
potrebno steklenico prinesti s seboj. 
Sledil je voden ogled vojaškega muze-
ja v obrambnem stolpu, imenovanem 
Tabor, ki so ga domačini zgradili  za 
obrambo pred Turki. Zanimivost, za 
katero bi si človek mogel vzeti kar 
nekaj dni, da bi si jo natančno ogledal. 
Bližnja Lipica je že malo utrujenim 

izletnikom nudila najprej dobro kosilo. 
No, kobilarno Lipico večinoma vsak 
pozna, oziroma si jo je dobro vsakih 
toliko let na novo ogledati. Konji so 
pač vedno lepi in zanimivi, še posebno 
če so to naši Lipicanci. V bližnji vasi so 
si v nadaljevanju ogledali miniaturne 
kmečke vozove in preše iz lesa. Človek 
si ne zna predstavljati, koliko različnih 
voz je bilo nekdaj na Slovenskem. 
Razlikovali so se zaradi različne rabe 
pa tudi po krajih, vsaka vas je imela 
lahko drugačno obliko. Oglede so 
izletniki končali v Pepinem kraškem 
vrtu, ki je bil v letu 2009 razglašen za 
drugi najpomembnejši hortikulturni 

dogodek na svetu. Na vrtu je prikazana 
značilna kraška krajina, zraven pa pa 
še pravljica stare mame. No, kje pa bi 
bilo dobro zaključiti tak izlet, če ne v 
osmici? Osmica lahko postreže samo 
z domačo hrano, ki jo je potrebno 
dobro zaliti tudi z domačim vincem. 
A, da bi se potem domov mudilo? Še 
posebej, ker jih je razveseljeval naro-
dno-zabavni  ansambel. V nov dan pa 
so le prišli domov.
Tudi tako se Tuštanjčani  skupaj pove-
selijo, prvomajsko srečanje in druga 
društvena dela pa se potem baje 
opravijo z lahkoto.

VR

Enodnevni potep po Krasu
V Društvu krajanov Tuštanj so v septembru, kot že vrsto let, organizirali izlet za svoje člane pa tudi za vse, ki so 
kakorkoli pomagali pri organizaciji prvomajskega srečanja.
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Iz Društva upokojencev
6. septembra so se moravški upokojenci udeležili 22. 
srečanja upokojencev Gorenjske ob Planšarskem jezeru 
na Jezerskem. Prečudovita pokrajina, zabaven program  
in dobra hrana so le delček spomina, ki ostaja na letošnje 
srečanje. Gotovo pa so prisrčni stiki med upokojenci, sebi 
enakimi, prav tisto, kar bo naslednje leto spet napolnilo 
avtobus . Navadno  v avtobusu tudi zapojejo.  Včasih 
so peli: »Kaj nam pa morejo, če smo vesel’?« Sedaj pa 
si najbrž mrmrajo: »Samo tega, da se družimo, nam ne 
morejo vzeti.«

Pohodniška skupina
Pohodniki odrinejo vsak prvi četrtek v mesecu, razen 
kadar tisti dan zjutraj dežuje. Tako je septembrski pohod 
odpadel, oktobrski pa se bo zaradi spremembe letnega 
časa, začel ob 8. uri po načrtovani relaciji.

Pohodniki zadnjih dveh let so se prvič odpravili na pohod 
zunaj moravških hribov, na Kofce nad Tržičem.  Z avto-
busom so se pripeljali do vznožja, potem pa so se peš 
povzpeli do doma na Kofcah. Naprej, do Velikega vrha, 
2088m, so šli le najbolj vzdržljivi in vešči strmin. Kljub 
malo meglenemu dnevu, so preživeli lep dan v gorski 
naravi. Marsikdo je bil na Kofcah prvič. Nekateri, ki so 
osvojili dvatisočaka pa so imeli drug dan rahel »musklfi-
ber«. Seveda, saj ni kondicije brez muke.

Folklorna skupina
Folklorna skupina je po krajšem dopustu spet močno 
dejavna. Redno vadijo, ponavljajo že naučeno in osvajajo 
spet novo koreografijo. 9. novembra bodo imeli v Kultur-
nem domu svoj samostojni koncert. Do takrat mora biti 
vse dobro izpiljeno. 

V povorki narodnih noš
Med resnim delom se mora gotovo najti tudi kaj za po-
pestritev.  Zato so se prijavili na povorko narodnih noš v 
Kamniku in bili ena izmed 58 ekip. Ker so skupaj komaj 
dobro leto, so se povorke udeležili prvič. Pa ni bil mačji 
kašelj, hoditi, plesati in peti pa vriskati tri kilometre pri le-
tošnji vročini v nošah, ki imajo ogromno blaga v spodnjih 
krilih in v naglavnih pečah. Nekaj moških pa ima visoke 
škornje. Toda taka je bila obleka okoli 1850. leta v okolici 
Moravč. Folkloristi jo nosijo s ponosom, ker je nekaj po-
sebnega. Vsekakor pa so ob poti prejeli veliko spodbud 

in ploskanja s strani gledalcev, celo navdušenje iz častne 
lože pod gradom. Skoraj ni bilo noš, ki bi v tej vročini med 
potjo še plesale, kot so moravški folkloristi. Navdušeni 
obiskovalci so klicali: »Moravče so naše…« Verjetno bodo 
lahko prihodnje leto tudi. 

Izlet na Mariborsko
Skupaj so se odpravili, tokrat brez noš, na izlet. S seboj 
so povabili še odbor DU in pevski zbor. Po dvournem 
vodenem ogledu Maribora, je bil na vrsti Kozjak. Ko so si 
ogledali kmetijo na pobočju, so ugotavljali, da v domači, 
moravški občini skoraj ni pravih strmin. V šali so modrovali, 
da bi bilo na tej kmetiji  še kokoši in krave na paši potrebno 
privezati, da ne bi padle v dolino. Žganje in ocvirkovko pa 
imajo zelo dobro. Za kondicijski trening so se še za dobri 
dve uri peš odpravili na Žancarjev hrib. Proti večeru pa 
ni kazalo drugače, kot da so poskusili vina na kmetiji v 
Selnici ob Dravi. Lahko si mislite, da petja in veselja ni 
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manjkalo, saj je Konrad 
neutrudno raztegoval 
meh. Kako pa bo v po-
nedeljek, ko je čas vaj 
folklornega plesa? Ne 
bo pardona, veselica je 
veselica, delo pa delo, 
ki po veselici steče še 
bolje. No, folkloristi 
znajo pravzaprav delati 
in se zraven še zabava-
ti. Tudi zato jim dobro 
uspeva.

VR

»Koliko moških rok je potrebno, da stoji en mlaj?«  -  
ohranjanje običajev v KS Dešen

Da ohranjanje kulturne dediščine, ki prehaja iz roda v 
rod na zamre moramo poskrbeti sami. Zato prilike kot je 
praznovanje okroglih obletnic ljudi v naši bližini s pridom 
pograbimo in izkoristimo za obuditev in ohranjanje vaške 
dediščine. Priprave potekajo že kak teden prej, pomembno 
je tudi, da obstajajo pobudniki, katerim se z veseljem pri-
ključijo ostali in izpeljejo nepozabno doživetje. Ključnega 
pomena so predstavniki moškega spola, kot ste najbrž 
že ugotovili iz naslova. Dogovorijo se, med seboj obvesti-
jo, starejši pokličejo mlajše ali obratno, določijo uro, da 
ostane še dovolj časa, da jih ne prežene mrak, potem pa 
v akcijo. Na lov za primerno smreko. Nekateri prispevajo 
orodje, drugi stroje, tretji so v pomoč. Najdejo »tisto« 
smreko, jo posekajo, ji nadenejo »primerno opravo« - se 
pravi ji odstranijo lubje do primerne višine, vrhač pa ostane 
poraščen z vejami. Pod vrhačem se nahaja tabla, ki danes 
predstavlja nekaj kar je v povezavi s slavljencem, včasih 
je lahko na istem mestu samo venec iz zelenja ali rož. Do-
stavijo ga v bližino doma slavljenca, kjer ostali del ekipe 
že pridno dela – dela izkop luknje v katero bodo postavili 
mogočen mlaj.  Vsi skupaj poprimejo za smreko in jo spra-
vijo do zdaj že pripravljene luknje. »Trening vzdržnosti« se 
nadaljuje, smreka se naveže in usmerja v pravilen položaj. 
Končno se  smreka dviga nad hišo, slavljenec je ponosen 
in zadovoljen.  Ženski del primerno dogodku poskrbi za 
darove. Ponavadi slavljenec pričakuje, da se bo dogodek 
odvil na njegov rojstni dan ali na predvečer le tega, zato 
pripravi pogostitev. Včasih koga ulovimo nepričakovano, 
takrat je presenečenje še večje. Naš slavljenec Milan in 
njegova Martina sta se več kot očitno dobro pripravila in 
sprejela večino prebivalcev Dešna. Družili smo se, zapeli 
ob rojstnem dnevu, obudili duh praznika in ga ohranili do 
danes. Milan, vse najboljše! Aha, na sliki preštejte moške, 
prav vsi so imeli kaj opraviti s tem, da stoji mlaj.

Eva BABNIK
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Jernejeva nedelja pod dežniki

V nedeljo, 26.8. 2012 smo župljani 
Župnije Peče tako kot že vrsto let 
organizirali farno žegnanje ob godu 
našega zavetnika, sv. Jerneja. Letos 
je bila Jernejeva nedelja malce dru-
gačna kot druga leta, saj svete maše 
ni bilo mogoče darovati v cerkvi, ker 
le ta v teh dneh prestaja temeljito 
prenovo notranjosti. Župnijski pasto-
ralni svet je sklenil, da poizkusimo z 
daritvijo kar na prostem, pred cerkvijo. 
Ker izkušeni krajani mislijo na vse, so 
pomislili tudi na to, da bi bilo dobro 
za tistih nekaj ur postaviti šotor, če 
ne drugega vsaj za oltar, da ne bi 
bilo gospodu župniku na žgočem 
soncu, ki je pošteno pripekalo tiste 
dni, preveč vroče. Nazadnje je šotor 
opravljal drugo nalogo. Nedeljsko ju-
tro je bilo bolj sveže kot prejšnje dni, 
vendar ni kazalo na slabše vreme. Ob 
9. uri smo pričeli slovesnost z blago-
slovom zelišč in nadaljevali s sveto 
mašo. Med daritvijo so začele padati 
dežne kaplje; najprej narahlo, potem 
močneje, nato so skoraj ponehale… 
Dežniki so se odpirali in zapirali, ljudje 
pa so vztrajali, čeprav so morali stati 
na dežju, namesto sedeti na suhem v 
cerkvi. Po zaključku svete maše smo 
hitro pričeli s prodajo srečk za bogat 
srečelov, po katerem slovi Jernejeva 
nedelja in še preden so se prodali prvi 
obroči, se je pošteno ulilo. Nekateri 

ljudje so pobegnili domov, večina pa 
je kljub vremenu ostala, se sladkala s 
pecivom peških gospodinj in pokle-
petala med čakanjem na dobitke. Dež 
slabe volje ni odplaknil, odnesel pa je 
žal nastop folklorne skupine društva 
upokojencev Kamnik in domačih 
mladih glasbenikov. Na veliko veselje 
Pečanov pa se je kisalo zgolj vreme in 
ne obiskovalci. Med njimi ni bilo sko-
rajda nobenega slabovoljnega obraza 
in vsi so domov odhajali zadovoljni in 
polni novih vtisov. Morda pa so si le 
vzeli k srcu besede gospoda župnika, 
ki je dežju navkljub daroval lepo sveto 

mašo pri čudovito okrašenem oltarju 
pod šotorom . Ob prvih dežnih kapljah 
je namreč dejal, da naj nas dež nikar 
ne jezi, saj smo nenazadnje že dolgo 
prosili zanj in smo lahko kvečjemu 
hvaležni. Glede na število obiskoval-
cev, ki so prišli dežju navkljub, smo 
lahko prepričani, da bo prireditev tudi 
v prihodnjih letih dobro obiskana, 
morda pa so dobro zalita tla poskrbela 
tudi  za to, da je zrasla kakšna nova 
simpatija do našega kraja in se bo še 
kdo od tistih, ki so morda letos prišli 
prvič, rad vrnil še kdaj.

Ajda Lalič

V Pečah svetih maš že 
nekaj časa ne obhajamo 
v cerkvi, ampak v kapeli v 
župnišču. V cerkvi namreč 
poteka temeljita prenova 
njene notranjosti; belje-
nje zidov in obnova klo-
pi. Pridne roke mojstrov 
slikopleskarjev bodo na 
delu verjetno še do pozne 
jeseni, ko se bomo lahko 
vrnili v lepšo in prenovlje-
no cerkev.

AL 

V Pečah poteka prenova notranjosti cerkve

www.moravce. si
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Srečen konec sveta

V petek, 24. avgusta 2012 je atrij 
gradu Tuštanj gostil prav posebno 
predstavo. V vlogi režiserja se je na 
domačih tleh predstavil mlad ustvar-
jalec, Mitja Lovše iz Moravč. Mitja 
je že od srednješolskih let znan kot 
odličen igralec, s predstavo Srečen 
konec sveta, pa je pokazal, da ima 
tudi izjemen talent za režijo.  Pred-
stava je sestavljena iz dvanajstih 
prizorov, v katerih se zgolj trije igralci; 
Uroš Potočnik, Miha Brajnik in Gorka 
Berden, predstavijo v najrazličnejših 
vlogah. Skozi teh dvanajst situacij 
je Mitja, ki je tudi napisal scenarij, 
prikazal situacijo v kateri se je znašel 
svet. Pohlep po denarju, ignoranca do 
drugih ljudi, suženjstvo tehnologiji in 
naivno sledenje različnim ideologijam 
nas ne morejo pripeljati drugam kot 
do apokalipse. Skozi predstavo smo 
videli različne načine spopadanja z 
bojda prihajajočo apokalipso; iskanje 
rešitev, oklepanje materialnih dobrin, 
celo skupinski samomor ali pa pre-
prosto norost. Osebe v predstavi so 
na vse načine iskale pot do prijetnej-
šega, srečnejšega konca. Predstava 
je bila polna humornih situacij in tudi 
črnega humorja, ki pa je bil vseeno 
okusno izbran in podan. Predstava 
je imela tudi glasbeno spremljavo, 
vokal pa je v pesmih posodila Sara 

Knežević. Predstava, ki je nastala 
pod okriljem KUD-a France Prešeren 
je požela bučen aplavz občinstva in 
z gotovostjo lahko trdim, da nihče ni 
odšel domov ravnodušen. Z Mitjem 
sem po predstavi spregovorila nekaj 
besed in zadovoljen je bil tudi on. 
Čeprav je bil pred predstavo malce 
nervozen, saj je pred domačim občin-
stvom vedno najtežje nastopati, je bil 
prijetno presenečen nad obiskom in 
odzivom. Pravi, da je bilo to največje 
občinstvo na gostovanjih doslej, ven-
dar je res, da še niso veliko gostovali.  

Mitja je ognjeni krst na domačih tleh 
vsekakor preživel, pa še precej dobro! 
Predstava, pri katerih sta poleg našte-
tih sodelovala še Peter Žargi in Janez 
Polc, je vsekakor vredna ogleda tudi 
za bolj zahtevne gledalce, ki niso zado-
voljni s komedijami na prvo žogo. Na 
koncu pa ne pozabimo še na sporočilo 
predstave, ki je po Mitjevih besedah 
to, »da je vse tako hudo, da se lahko 
samo še smejimo!«

Ajda Lalič
Foto: Miha Cvek

September v moravškem vrtcu
Po zanimivih in prekratkih počitniških 
dnevih  je na vrata potrkal september. 
V vrtcu je to čas, ko se nam pridružijo 
novi vrstniki. Letos jih je v naš vrtec 
prvič prišlo preko petdeset. Čas, ko 
se navajamo na novo okolje, je včasih 
stresen, vendar po začetnih težavah 
in kakšni potočeni solzici postane v 
vrtcu tudi za novince prav prijetno.
Poleg novih prijateljev  smo se raz-
veselili tudi nove knjižnice. Težko že 
čakamo, da bomo lahko s knjižničarko 
Katarino v večjem in lepšem prostoru 
odkrivali pravljični svet in iskali znanje 
v zanimivih knjigah.
Z veseljem vsakodnevno opazujemo, 
kako raste nov vrtec. Otroke navdušu-
jejo predvsem gradbeni stroji, odrasle 
pa razveseljuje misel, da bomo konč-
no pridobili nove prostore, kakršni za 
otroke tudi morajo biti. 

Sicer pa v teh dneh pričakujemo obisk 
botre Jeseni, ki nas nobeno leto ne 
razočara. Že v naslednji številki novic 
bomo lahko povedali, ali je tudi letos 

tako bogata in pisana kot ponavadi.
Za Vrtec Moravče: Joži Zaveršnik

Foto: Joža Žuna
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S šolo za šolo

Polžki
Prvi dnevi septembra so  marsikoga izmed nas staršev, 
učiteljev in vzgojiteljev pripeljali novim izzivom naproti. 
Otroci pa so tisti, ki nas navadno spodbujajo, da so 
izzivi izpeljani z manj stresa.
Otroci novo nastalega kombiniranega oddelka » Polžki 
« so to dokazali. Poleg desetih otrok, ki so že obiskovali 
vzgojno varstveno enoto Vojke Napokoj, se nam je 
pridružilo še devet novih otrok. Prvi teden v septembru 
je minil tako hitro, kot minejo le solze, ki jih zamenja 
otroški smeh. Nasmehi na otroških obrazih so hitro dali 
slutiti, da so otroci željni druženja z vrstniki, petja otro-
ških pesmi ter likovnega ustvarjanja in igre. Tako smo 
začeli novo vrtčevsko leto z nasmejanimi obrazi.

Zapisala: Neža Urankar

Otroška folklorna skupina OŠ J. Vege in TD Moravče sta 
se  9. septembra že drugič priključila povorki narodnih 

noš v Kamniku. V vročem nedeljskem popoldnevu pri 
skoraj 30 stopinjah (v senci) je bilo  dobre 3 km hoje skozi 

Kamnik za naše najmlajše folkloriste 
v kostumih, ki so bolj primerni za 
zimo, pravcati podvig. Če ne bi bilo 
prijaznih gledalcev ob poti, ki so nas 
ves čas pozdravljali in s ploskanjem 
vzpodbujali, bi se proti koncu poti že 
kar »vlekli«. Tako pa se nismo dali in 
smo veselih obrazov, kot se za prave 
folkloriste spodobi,  prišli do cilja. Kje 
je voooda! Še sreča, da sta šli ga. Irena 
in ga. Nuška v vrsto po malico. Ko sta 
»najhujša žeja in lakota« minili, so se 
tudi jezički razvezali. Ohladili smo se 
kar na soncu, ker senčke ni bilo.  Ura 
se je pomikala proti šesti, ko se je av-
tobus v gneči  prebil skozi Kamnik. V 
ušesih je pa še kar odzvanjalo: Poglej, 
moravški mucki, kol’k vas je, pa ko’k 
ste luš’ni! 
Prihodnje leto spet pridemo!

Za  FS  Dani Jančar

Nastop moravških učencev 
na Otroškem bazarju

Učenci podaljšanega bivanja čas preživljajo med 
drugim tudi tako, da dramatizirajo pravljice. Lansko 
šolsko leto smo pripravili uprizoritev kar petih pravljic, 
zadnja med njimi je bila Zajčkov čarobni lonček. To so 
predstavili prvošolcem  ob sprejemu, nekaj dni kasneje 
pa še na Gospodarskem razstavišču na Bazarkovem 
odru.  Učenci so nastop opravili odlično, za njih je bila 
to prva izkušnja nastopiti pred tako veliko tujo publiko 
in z mikrofoni.  Po nastopu smo si vzeli še nekaj časa 
za ogled Otroškega bazarja.
Ravnateljici in staršem se ob tej priliki še enkrat zahva-
ljujem za pomoč pri prevozu in spremstvu.

Marija Gotar

Dnevi narodnih noš v Kamniku
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Šport

ŠKTD BICIKL je organiziralo kolesarjenje
Zbrali smo se na Hribu nad Ribčami 
7, vsi ki imamo radi kolesarjenje in 
damo nekaj na svoje zdravje.  Kljub 
temu, da nam vreme ni bilo najbolj 
naklonjeno, vsaj ni bilo dežja in smo 
podvig izpeljali od starta do cilja. 

Nekaj spodbudnih besed nam je 
pred startom  namenil tudi župan g. 
Rebolj Martin.  Po prihodu na cilj smo 
se zabavali ob dobri pijači in jedači. 
Spoznali pa smo se tudi s pohodniki 
iz Nemčije, ki so se ustavili pri nas in 

se malo, pred nadaljevanjem naporne 
poti,  okrepčali. Izmenjali smo si tudi 
spominke in kontakte za skupno so-
delovanje v prihodnosti.

L.K.
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Lepi dosežki naših nogometašev po prvih krogih

Naši nogometaši nogometnega kluba 
Termit Moravče so že dobro zakora-
kali v novo sezono 12/13 in nanizani 
so bili že prvi uspehi v MNZ ligi. Pred-
vsem so nas razveseljevale mlajše 
selekcije in ekipa veteranov.
Najmlajša selekcija do 8 let je na pr-
vem prvenstvenem turnirju, v Kisovcu, 
odigrala prva tri srečanja in si z dvema 
zmagama ter remijem priigrala prvih 
sedem točk na lestvici. Ekipa U10 je 
v 1. krogu premagala mengeškega 
nasprotnika, v drugem pa tekmo te-
sno izgubila v Kamniku z 2:1. Mlajši 
dečki do 12 let so do oddaje prispevka 
zabeležili dve zmagi, remi in dva po-
raza, kar jih uvršča na samo sredino 
lestvice, starejši dečki do 14 let pa 
imajo po 3. krogih eno zmago, neod-
ločen izid in en poraz ter trenutno 5. 
mesto na lestvici MNZ lige. Skratka 
lep izkupiček vseh mlajših selekcij po 
prvih krogih prvenstva.
Članska ekipa je sezono pričela malo 
slabše in prvi dve srečanji proti Rado-
mljam in Iliriji izgubila, v 3. krogu proti 

ekipi NK Vir pa si je z zmago priigrala 
prve tri točke na lestvici.
Veteranska ekipa je po izjemnih pred-
stavah po 4 krogih ostala neporažena 
ter prepričljivo zaseda trenutno 1. 
mesto na lestvici veteranske lige.

Še vedno pa vabimo vse ljubitelje no-
gometa, da se pridružijo našim nogo-
metašem. Vse informacije dobite na 
naši spletni strani www.nktermit.si.

B.B.



Od tu in tam

www.moravce. si

Letošnje dolgo vroče poletje 
je zaradi pomanjkanja pa-
davin žal precej zmanjšalo 
pridelek  sadja, zelenjave in 
krme za živino. Zato pa so 
bili vroči poletni dnevi kot 
naročeni za gojitelje in ljubi-
telje vzgoje lubenic in melon. 
Tudi Feliks Lukati z Imenj je 
skrbno negoval manjši na-
sad lubenic in melon in ena 
izmed njih je bila težka kar 
13,140 kg. 
Lubenica bi še pridobila na 
teži, saj so tudi po tehtanju 
sledili vroči in soparni dne-
vi. 

M. B.

Sadovi vročih poletnih dni

Pred enim letom velika nesreča, danes velika sreča!
Skupaj z dobrimi ljudmi, ki so pomagali, so pri Slamnikovih na nekdanjem pogorišču zgradili nov hlev.

Ni pravi prijatelj, 
kdor samo v dnevih sreče te pozna, 
v trenutku trpljenja prijatelja spo-
znaš.

Tale verz so poslali Slamnikovi iz 
Mošenika skupaj z vabilom vsem, 
ki so kakorkoli pomagali ob strašni 
nesreči, ko jim je pred letom zgorel 

hlev, praktično pred očmi. Na svojo 
domačijo so na zaključno veselico 
povabili vse številne ljudi, ki so po-
magali od pospravljanja pogorišča 

do zgrajenega novega hleva 
in so se izkazali z delom ali 
pa s financami v tako veliki 
meri, da je v teh časih kar 
težko verjeti. Vse, ki so v  
težkih dneh polnili njihovo 
dvorišče, so želeli imeti ta 
večer ob sebi, da jim izrečejo 
preprosto: hvala. Hvaležnost 
Slamnikovih je velika in po-
moč nepozabna in prav taka 
je bila tudi  zaključna vese-
lica, ki se ji po  Moravško 
reče »likof«do jutranjih ur. 
Zagotovo pa se je ob predva-
janju fotografij od gorečega, 
ves čas gradnje novega in 
danes dograjenega hleva, 
potočila marsikatera solza, 
tako domačinom kot vsem 
povabljenim dobrotnikom.

Srečno, Slamnikovi!
VR

Mojca in Ivan Vehovec pred novim hlevom
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Veličasten mlaj za častitljiv jubilej
V Pečah sedaj že kar nekaj dni stoji 
veličasten mlaj z nič manj zavidanja 
vredno številko. Pred domom Ivana in 
Barbke Povirk namreč stoji prvi mlaj za 
90 let, ki so ga postavili v Pečah. Ivan 
Povirk, ki je pred kratkim praznoval 
častitljivi jubilej, je dober sosed, ki je 
znan po tem, da ni bilo mešalca v spo-
dnjih Pečah v katerega ne bi vrgel vsaj 
nekaj lopat. Zaradi tega in še številnih 

dobrih del so se sosedje odločili, da 
mu postavijo mlaj in 22.8. 2012 so 
načrt tudi izpeljali. Mlaj, ki je tako velik, 
da je pri postavljanju pomagalo pravo 
moštvo močnih možakarjev in tudi 
nekaj strojev, bo po tradiciji stal toliko 
dni, kolikšna je številka, ki visi na njem 
in po grobih izračunih, se ga bo podrlo 
šele tam nekje konec novembra! Ivan se 
je svojim letom navkljub z vedrim obra-

zom in krepkim korakom postavil pred 
fotografski objektiv v družbi svoje žene, 
družine in sosedov, ki so mu postavili 
mlaj, slednji pa je tako velik, da ga moj 
objektiv žal ni spravil na isto fotografijo. 
Ivanu želimo vsi Pečani, še posebej pa 
sosedje, vse najboljše in naj bo njegovo 
zdravje še mnoga leta tako trdno kot 
mlaj, ki so mu ga postavili. Srečno!

Ajda Lalič

Recepti iz Moravške 
doline

Vse bralce vabimo k sodelovanju pri 
ustvarjanju rubrike »Recepti iz Moravške 
doline.« Recepte lahko pošljete na elek-
tronski naslov moravski.recepti@gmail.
com, lahko pa jih v »papirnati obliki« 
oddate kateremu od članov uredniškega 
odbora.

»Zmečkan krompir in jabolčna 
čežana«
Za 4 osebe potrebujemo približno kilogram 
krompirja. Olupimo ga in ga v slani vodi sku-
hamo do mehkega. Vodo odlijemo in krom-
pir zmečkamo, vendar ne čisto do gladkega 
pireja. V ponvi scvremo 3 žlice domače 
zabele in jo stresemo na krompir. Dodamo 
še malo mleka in dobro premešamo.
Jabolka pripravimo kot za kompot; olupimo 
in narežemo na manjše kose, jih skuhamo 
v manjši količini sladke vode, ko so kuha-
na pa jih premečkamo. Dodamo še malo 
cimeta. 
Čežano ponudimo v manjši skodelici zraven 
krompirja.

Bog žegnaj!

Kostanjev piknik
Kljub temu, da se poletje s svojimi vročimi dnevi poslavlja, to še ni 
zadosten razlog, da ostanemo doma med štirimi stenami. Jesen, ki je 
pred vrati, nam namreč ponuja veliko priložnosti za aktivnosti v naravi, 
ki se jih splača s pridom izkoristiti. Letni čas pisano obarvanih listov s 
sabo prinese tudi kostanj, plod z visoko vsebnostjo ogljikovih hidratov, a 
majhno vsebnostjo maščob, ki je bogat tudi z vitamini skupine B, C in A. 
Poleg tega ga odlikujejo tudi vsebnost folne kisline, kalija ter fosforja.
Marsikoga vonj pečenega kostanja v mestu opomni, da smo prav zares 
zakorakali v jesen. Da pa vam po te jesenske vonjave ni potrebno v 
mesto, si lahko kar sami pripravite kostanjev piknik. Poleg rekreacije 
med nabiranjem kostanja se boste tako lahko naužili še zadnjih sonč-
nih žarkov in se predali prečudovitemu razgledu na Moravško dolino 
v jesenjski preobleki, ki ji zagotovo zelo pristaja.
Tudi z izbiro primerne lokacije za piknik v Moravčah zagotovo ne bo 
težav, konec koncev je tudi domač vrt primerna alternativa. Za peko 
kostanja si priskrbite pekač, ponev ali žar, ne pozabite pa na kako dobro 
domačo kapljico, ki se kostanju več kot odlično prilega. 
Poleg pečenega, si lahko priljubljen jesenjski plod privoščite tudi kuhan, 
ali predelan v najrazličnejše sladice in priloge. 
Kostanjev piknik zagotovo ne bo pustil ravnodušnih tako odraslih kot 
tudi otroških gostov. Če bodo na njem prisotni najmlajši, si le-ti lahko 
krajšajo čas z izdelavo različnih jesenskih dekoracij, ki bodo tudi doma 
pričarali prijetno jesenjsko vzdušje.
V kolikor pa vam organizacija piknika ne leži, se lahko pridružite tudi 
kateremu od Moravških društev, ki bodo tudi letos zagotovo organizi-
rala tovrstne piknike.

Katja Ribič
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Pred petnajstimi leti se je skupina 
starejših zbrala na ustanovnem obč-
nem zboru. Manj kot 30 slušateljev je 
obiskovalo 5 tečajev. Letos vpisujemo 
v petnajsto študijsko leto.

Naša programska usmeritev se usta-
ljeno odvija na treh področjih: iz-
obraževanje, kultura ter šport in 
rekreacija. 

V študijskem letu 2011-2012 je dejav-
nost Lipe potekala v 80 oblikah, ki se 
jih udeležuje 980 članov. 

Največ interesa je za izobraževanje, 
ki poteka v:

tečajih tujih jezikov (nemščina, • 
angleščina, italijanščina., španšči-
na, francoščina in ruščina)
zgodovini in kulturi drugih na-• 
rodov
umetnosti zgodovini• 
zgodovini religij sveta• 
slamnikarstvo na domžalskem• 
psihologija• 
mediacija• 
etnologija • 
računalništvo (osnove dela z • 
računalniki, Word, obdelava fo-
tografij)

Zelo razširjeno in kvalitetno je kultur-
no področje dela na Lipi. 
Naši člani se srečujejo v:

likovnem krožku• 
krožku keramike• 

krožku klekljanja• 
punčk Unicef-Špelce domžalske• 
gledališki delavnici• 
literarnem krožku in• 
pevskem zboru• 

Še prav posebno ponosni smo na delo 
literarnega krožka. Smo pred izdajo 
13. literarnega zbornika Šum jeseni v 
katerem sodeluje 34 avtorjev. 

Zanimanje in skrb za fizične sposob-
nosti sta v porastu in veseli smo, da na 
tak način člani Lipe skrbijo in krepijo 
svoj telesno kondicijo. 
Za zdravo telo poskrbimo s:

telovadbo• 
jogo za starejše• 
pohodništvom• 
kolesarjenjem• 
plesno rekreacij• 

Največji interes je za pohodništvo. 
Pohodniki se srečujejo skozi vse leto 
in na več kot 100 pohodih je v obeh 
skupinah sodelovalo približno 3000 
pohodnikov, ki so prehodili 70. 000 
in več metrov višinske razlike. 

Na pohodih spoznavajo bogato pla-
ninsko floro ter naravne, krajevne 
in zgodovinske znamenitosti ter se 
seznanjajo in krepijo sposobnosti za 
varno hojo tudi po planinah in viso-
kogorju. 

Zelo dobra je udeležba članov Lipe 
na strokovnih izletih po Sloveniji 
in inozemstvu. V preteklem letu 

smo organizirali šest 
enodnevnih in štiri več 
dnevnih ekskurzij. Ogledali smo si 
kulturne, zgodovinske in naravne 
lepote v: Metliki, Karlovcu in Dugi 
Resi, Prekmurju, Koroški, Beogradu in 
Šumadiji, Rimu in Vatikanu, se peljali z 
ladjo po Donavi in ogledali samostana 
v Melku; bili smo tudi v daljni Indiji in 
Nepalu ter na Madeiri (v prilogi nekaj 
slik iz naših izletov).

Kvaliteten program Lipe dopolnjujejo 
občasna predavanja in predstavitve 
priznanih kulturnih in drugih strokov-
njakov. V preteklem študijskem letu 
smo imeli štiri takšna srečanja.

Redne oblike dejavnosti Društva Lipa 
vodi 27 strokovno usposobljenih 
predavateljev in vodij, ki so povezani 
v andragoški aktiv. 

Vabimo vas, da se nam pridružite. 
Prepričani smo, da je v programu Lipe 
Domžale zagotovo veliko zanimivega 
tudi za vas. 

Prve informacije dobite po tel. 01 722 
66 70 ali 041 727 873 ali pa nas v 
času uradnih ur (ponedeljek, sreda od 
10. do 12. ure) obiščite v Domžalah 
na Ljubljanski 58.

Oglejte si našo spletno stran: www.
drustvo-lipa.si ali pa nam pišite na: 
lipa.domzale@t-2.net 

Metka Zupanek, 
predsednica Lipe Domžale

UNIVERZA ZA TRETJE ŽIVLJENJSKO OBDOBJE LIPA 
DOMŽALE STOPA V PETNAJSTO LETO DELA
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Politika

Parodija moravške politike, ali kako smo gradili vrtec.

Spoštovani.
Ni še tako dolgo tega, ko je v naši prelepi dolini potekala 
burna razprava o tem, ali potrebujemo vrtec in kakšen 
naj bo ta vrtec. Upam, da se še vsi tisti starši, ki za svoje 
otroke niste takrat dobili prostora v vrtcu oziroma šoli 
in ki vam je bilo rečeno, da je vsemu kriva SDS v Mo-
ravčah, še spomnite tega obdobja. Nekaterim od vas je 
bilo priporočeno, da greste pred kamere novinarjev in 
snemalcev, ter glasno protestirajte, kaj počne SDS. Tudi 
posamezni šolniki ste temu pritrjevali.
Človek se ravno ne počuti prijetno, ko po njem dežujejo 
kritike in obtožbe ter grožnje. Samo začudeno lahko 
gleda in posluša izjave jeznih ljudi in se sprašuje: »Mar 
res ne razumete, da vam in vašim otrokom želimo zgolj 
in le najbolje.« Po tihem si govori: »Dajte, odprite oči in 
realno ocenite, do česa prihaja, kaj vam govorimo mi in 
kaj vam obljublja občinska uprava s prvim kapitanom 
na čelu«.
Se še spomnite, kako sta se soočila dva koncepta gra-
dnje, dve kalkulaciji stroškov investicije, dva časovna 
obsega. Spopadli smo se z županovimi idejami o kon-
tejnerskem vrtcu in nasproti njemu postavljali projekt 
klasične oziroma montažne izgradnje.
Naj mi ne zamerijo bralci, a včasih smo imeli občutek, 
da je kdo, ki odloča, ušel iz knjige o Butalcih..., saj veste, 
»če že sam ne znam, bom pa vsaj druge učil.«
Veličina duha posameznega politika pa naj gre tudi zgolj 
za župana majhne občine, kot so Moravče, bi morala 
biti predvsem v razumevanju, razmišljanju, dojemanju, 
presoji, poslušanju in nazadnje odločitvi v korist najbolj 
racionalne porabe našega skupnega denarja.
In kakšna je stvarnost danes pri nas? Vsi se že tako do-
bro poznamo med seboj, da med nami krožijo že šale 
na temo- »kr sm reku, tko bo«. Še huje je, če se zameriš 
gospe; tam pa res ni šale, mi pravijo tisti, ki imajo takšne 
izkušnje. 
Da smo preprečili neumnosti z izgradnjo kontejnerskega 
vrtca, je bilo potrebno veliko naporov. Šele namigi od 
»zunaj« so naše občinske oblastnike prepričali, da je 
njihovo početje milo rečeno čista neumnost.

Vrnimo se torej v sedanjost.
Vrtec je končno v gradnji dve leti prepozno za veliko 
višjo ceno. Da se gradi vrtec, smo veseli. Seveda gre za 
montažni vrtec, kakor smo ga SDS zagovarjali že ves čas, 
kljub številnim napadom na nas in poskusom diskredita-
cije, blatenja in zaničevanja dela naših članov občinske-
ga sveta. Zakaj je bilo potrebno toliko časa in dodatnih 
stroškov,  ki so s takšnim početjem naraščali iz dneva v 
dan, iz tedna v teden, zdaj sprašujemo župana. Koliko 
cest bi lahko asfaltirali, koliko vodovodov bi posodobili  
s temi sredstvi, ki smo jih na tak način izgubili? Veliki 
človek bi znal prisluhniti naši pobudi, jo oceniti in sprejeti 
odločitev tako, da bi ta pomenila kakovosten premik  k 

standardu bivanja najmlajših in ne 
nazadnje tudi njihovih učiteljev in 
vzgojiteljev.
A kaj, ko vsi župani niso veliki lju-
dje. Vidite, dragi starši naših najmlajših občanov, da je 
SDS v Moravčah dejansko iskala najboljše možnosti v 
dani situaciji, kar se zdaj najbolje vidi v tipu gradnje in 
tudi pridobljenih sredstvih iz EKO sklada, kar bi bilo pri 
kontejnerskem vrtcu popolnoma nemogoče.
Bistveno je tudi to, da občina zdaj ne potrebuje nobe-
nega kredita za izgradnjo vrtca, ker se je v preteklem 
obdobju tako malo naredilo, da je denar dejansko mo-
ral ostati na računu občine. Ta stavek smo že večkrat 
zapisali, a potrditve oziroma zanikanja naše trditve še 
nismo doživeli. Zato nas nekoliko skrbi, kaj se dejansko 
plete in kakšno je realno likvidnostno stanje in kakšne 
so terjatve oziroma dolgoročne obveznosti občine.
Danes resno opozarjamo, da je kalkulacija občine in 
izbranega podjetja za ceno daljinskega ogrevanja na 
biomaso popolnoma zgrešena. Razlika v ceni med bio-
maso in kurilnim oljem mora biti vsaj 19 do 23 %. 
Ogrevanje na biomaso mora biti vsaj 20% cenejše, kot če 
bi ogrevali s kurilnim oljem. To so podatki drugih kotlov-
nic po Sloveniji. Nehote se poraja vprašanje, kdo v tem 
primeru namerava v svoj žep pospraviti razliko 10 %.  
Vprašanja zahtevajo odgovore in če odgovorov ni, potem 
sum o nepoštenosti ostaja in postaja realnost.
Torej ponavljamo vprašanje, zakaj vaša kalkulacija teh 
dejstev ne pokaže. 
Župan in občinska uprava, v tem našem časopisu je 
vsekakor dovolj prostora, da boste lahko že v tej številki 
odgovorili na vsa naša vprašanja, ki so vprašanja vseh 
občanov naše občine.  
Še vedno ne moremo priti do realnih številk prav tako ne 
do honorarjev in drugih pogodbenih plačil za gospoda 
EV in gospo VR.
Uredniku našega časopisa predlagamo, da objavi inter-
vju s poslanci, ki so bili izvoljeni v naši volilni enoti.
To je ga. Ljudmila Novak, zdaj ministrica. Tu je še dr. 
Gregor Virant, zdaj predsednik DZ in ne nazadnje tudi 
poslanec g. Robert Hrovat, ki v Državnem zboru zasto-
pa interese občine in občanov Moravč. Do tedaj pa z 
objavo zgolj intervjuja s poslancem Židanom ostajate 
pristranski urednik, ki promovira eno politično opcijo in 
je zato celo plačan iz proračuna. 
Dobil sem tudi informacijo, da so bili s proračunskimi 
sredstvi na občini kupljeni telefoni za uslužbence ob-
čine.
Zakaj ne objavite njihovih telefonskih številk? Tudi po 
telefonu bi tako komu v upravi lahko sporočili naj bo v 
delovnem času bolj prijazen z občani, ki jim zagotavlja-
mo vsakdanji kruh.

Vitomir Cerar, 
OOSDS MORAVČE

www.moravce. si
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Politika

Nabor ukrepov za izboljšanje podjetniške 
klime v občini

V času zaostrenih gospodarskih razmer, pri čemer do 
preobrata kot kažejo trenutne razmere še nekaj let 
ne bo prišlo, je nujno potreben razmislek, kako zago-
toviti boljšo prihodnost občine. Varčevanju na vseh 
področjih mora slediti vzpostavljanje in zagotavljanje 
pogojev za takojšen gospodarski razvoj.
Občina Moravče sicer ima Odbor za gospodarstvo, 
vendar je ta v svoji funkciji zgolj organ formalne na-
rave. Če želimo vzpodbuditi podjetniško samoinicia-
tivnost naših občanov, jim je potrebno zagotoviti ali 
boljše pogoje ali jim dati možnost določenih olajšav. 
Predpostavljam, da bo občina prosperirala  na dolgi 
rok samo v primeru, da bomo v občini zagotovili 
vzpodbude, zaradi katerih bodo ljudje želeli delati in 
tudi bivati v naši občini. Zato predlagam naslednje 
ukrepe:
- uvedba občinskih štipendij za štipendiranje štu-

dentov 3. in 4. letnika dodiplomskega študija 
določenih smeri z min. povprečno oceno 9  (smeri 
bi se spreminjale vsaki 2 leti), pri čemer je pogoj, 
da mora imeti prejemnik štipendije po zaključku 
študija vsaj 5 let stalno prebivališče v občini,

- 5-letna oprostitev plačila nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča za mikro družbe (55. člen 
ZGO), ki so v celotnem preteklem obdobju 12 
mesecev zaposlovala vsaj 5 oseb s stalnim prebi-
vališčem v občini,

- 5-letna oprostitev plačila nadomestila  za uporabo 
stavbnega zemljišča za novoustanovljene družbe, 
ki zaposlujejo vsaj 2 osebi s stalnim prebivališčem v 
občini in ki še niso kakorkoli poslovale z občino,

- vzpostavitev pogojev za pričetek delovanja teh-
nološkega inkubatorja v občini, kar bi v praksi 
pomenilo 100% subvencioniranje najemnine za 
vsaj en poslovni prostor za storitveno dejavnost, 
pri čemer bi bil pogoj zaposlitev vsaj 2 oseb s stal-
nim prebivališčem v občini (najemnik bi kril samo 
obratovalne stroške),

- čimprejšnja izgradnja optičnega omrežja,
- delna oprostitev plačila komunalnega prispevka 

(za upravne in pisarniške stavbe, trgovske in druge 
stavbe za storitveno dejavnost, industrijske stavbe, 
druge nestanovanjske stavbe)

- povečanje izdatkov za izvedbo delavnic na temo 
predstavitve posameznih poklicev,

- subvencioniranje okoljskih naložb.
Brez zagotavljanja vsaj enakih ali boljših pogojev kot 
jih nudijo ostale občine, je težko pričakovati porast sa-
mozaposlovanja ali ustanavljanja novih gospodarskih 
družb, ki sta temelja nadaljnje rasti.

Štefan Brvar
Neodvisna lista Skupaj zmoremo!  

NOVE KADROVSKE ŠTIPENDIJE 
IN ZAPOSLITEV PO ZAKLJUČKU 

ŠOLANJA V LJUBLJANSKI URBANI 
REGIJI

 
Na podlagi potreb, ki so jih podali delodajalci v 
Ljubljanski regiji do konca meseca junija 2012, je 
Regionalna razvojna agencija Ljubljanske urbane regije 
(RRA LUR), 11. septembra 2012, objavila JAVNI RAZPIS 
ŠTIPENDIJ ENOTNIH REGIJSKIH ŠTIPENDIJSKIH 
SHEM (RŠS LJUBLJANSKE URBANE REGIJE) ZA 
ŠOLSKO/ŠTUDIJSKO LETO 2012/2013. 
 
V okviru Regijske štipendijske sheme se podeljujejo 
kadrovske štipendije, ki so sofinancirane s strani 
delodajalcev s sedežem v eni izmed 26 občin 
Osrednjeslovenske regije. V letošnjem letu 27 
delodajalcev ponuja priložnost za 50 štipendij v 
različnih izobraževalnih programih. Seznam aktualnih 
razpisanih štipendij je objavljen na spletni strani RRA 
LUR (www.rralur.si), kjer je dostopen tudi obrazec 
vloge za prijavo.
 
K oddaji vlog so vabljeni dijaki in študenti, ki ne 
prejemajo drugih štipendij, niso zaposleni in niso 
vpisani v evidenco brezposelnih oseb. Po vključitvi v 
štipendijsko shemo je štipendist s pogodbo zavezan 
dokončati izobraževalni program, za katerega bo dobil 
štipendijo in se zaposliti pri delodajalcu za obdobje 
prejemanja štipendije.
 
Osnovna višina štipendije znaša 15% minimalne 
plače za dijake ter 28% minimalne plače za 
študente. Štipendistom pripada k osnovni štipendiji 
tudi dodatek za uspeh in dodatek za izobraževanje 
zunaj stalnega prebivališča. Povprečna štipendija 
v letu 2011/12 je znašala 258 EUR, višina najvišje 
podeljene štipendije za dijake je bila 280 EUR, za 
študente pa skoraj 450 EUR.
 
Prijave z dokazili morajo kandidati poslati na naslov: 
RRA LUR, Tehnološki park 19, 1000 Ljubljana. 
Rok za oddajo vlog je 11. oktober 2012. 
 
Dodatna pojasnila glede razpisa štipendij RŠS: 
Meta Koprivšek Tomažič in mag. Matija Ukmar 
tel: (01) 306 19 05 
E-pošta: meta.koprivsek-tomazic@ljubljana.si, matija.
ukmar@ljubljana.si
 
Projekt Regijska štipendijska shema delno financira 
Evropska unija iz Evropskega socialnega sklada in se 
izvaja v okviru Operativnega programa razvoja človeških 
virov za obdobje 2007 – 2013, 1. razvojne prioritete: 
»Spodbujanje podjetništva in prilagodljivosti«; prednostne 
usmeritve »Štipendijske sheme«.
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Pisma bralcev

Pisma bralcev
Pisem bralcev ne lektoriramo! (uredništvo)

Razlogi ZA in PROTI gradnji nove podružnične šole 
na Vrhpoljah
Gospod Štefan Brvar je eden redkih občinskih svetnikov 
v Moravčah, iz koalicije na oblasti,, ki je začel javno in 
kritično opozarjati na nepravilnosti pri delovanju občine 
Moravče. V zadnji številki MN se sprašuje« zakaj stojimo na 
mestu oz. zakaj župan ne sprejme odločitve o izdelavi študije 
smiselnosti gradnje nove šole na Vrhpoljah?« Gospod Brvar 
ima popolnoma prav pri kritiki načina dela župana občine 
. Župan je v svojih izjavah v MN do sedaj dajal vtis , kot da 
je vprašanje gradnje šole na Vrhpoljah tik pred rešitvijo. 
Navajam nekaj njegovih izjav:
- » V izdelavi je idejna študija za šolo na Vrhpoljah… V 

letošnjem letu je potrebno v proračunu nameniti sredstva 
za projektno dokumentacijo.« (MN 1/2006)

- »Na občini je potekal sestanek s predstavniki OŠ, ob-
čine Moravče in Geplanom iz Kamnika, ki pripravlja 
idejno zasnovo za podružnično šolo Vrhpolje« (MN št.: 
2/2006)

- » Za podružnično šolo Vrhpolje nadaljujemo postopke za 
pripravo dokumentacije, s katero bi lahko v jesenskem 
roku sodelovali na razpisu Ministrstva za šolstvo in 
šport« (MN 6/2006)

- »Pravkar so mi sporočili termin za sestanek z ministrom 
za šolstvo Igorjem Lukšičem, kjer bo glavna tema pogo-
vora prav šola Vrhpolje« (MN 2/2009)

Kakšni so bili rezultati teh pomembnih pogovorov z mini-
strom, nas župan ni informiral. Takšnih in podobnih izjav 
bi lahko navedli še več, skupno pa jim je da si na občini 
«intenzivno« prizadevajo za rešitev tega problema. Vedno 
pa so se našli izgovori; enkrat za gradnjo niso imeli par-
cele, drugič je bil kriv gradbeni odbor, ki ni imel nobenih 
pristojnosti, tretjič je bila ovira prostorski plan itd. Od za-
četnih razprav pred več kot šestimi leti smo spet na začetku. 
V intervjujih z županom, ki jih v vsaki številki objavljajo 
Moravške novice sta se urednik in župan spretno izogibala 
vprašanjem in odgovorom, na osnovi katerih bi lahko volivci 
sklepali, da se v šestih letih v občini Moravče niso odločili 
niti o tem, kaj bi bilo potrebno narediti: adaptirati šolo ali 
pa zgraditi novo. Poleg župana je odgovoren tudi občinski 
svet. Po zakonu je občinski svet najvišji organ odločanja o 
vseh zadevah v okviru pravic in dolžnosti občine. V okviru 
svojih pristojnosti občinski svet nadzoruje delo župana, 
podžupana in občinske uprave glede izvrševanja odločitev 
občinskega sveta (29. člen Zakona o lokalni samoupravi). 
Očitno pa je občinski svet slabo opravljal svojo nadzorno 
funkcijo.
Z gospodom Brvarjem pa se ne strinjam glede njegove 
presoje potrebnosti podružnične šole na Vrhpoljah. Sicer 
v dosedanjih razpravah sploh ni bilo postavljeno vprašanje 
ukinitve podružnične šole- vsaj ne v javnosti. Na območju 
podružnične šole Vrhpolje, v primerjavi z nekaterimi dru-
gimi podružnicami v Sloveniji, narašča število vključenih 

otrok . V šolskem letu 2012/2013 je v prvi 
razred vpisanih 16 otrok, vseh otrok v po-
družnični šoli pa je 54. Šola je tudi prešla 
od kombiniranih oddelkov na «čiste«. V 
Sloveniji so se praviloma ukinjale po-
družnične šole, v katerih se je zmanjšalo 

število otrok in so se starši strinjali, da se otroci vključijo 
v centralno šolo (na primer v Zagorici). Podružnične šole 
so običajno potrebne tudi za delovanje KS in razna društva 
občanov. V tem smislu je na šoli potrebno zagotoviti prosto-
re in igrišča za rekreativno in kulturno dejavnost krajanov. 
Presojati potrebnost podružnične šole na osnovi kriterijev, 
ki jih navaja gospod Brvar, ni v skladu z šolsko politiko v 
Sloveniji. Ukiniti šolo, ki deluje že več kot 100 let in ki je 
zaradi povečanega števila otrok postala »pretesna« bi bilo 
nespametno.- Mimogrede, krajani se sprašujejo, kako je 
mogoče, da je občina zagotovila del sredstev za društveni 
dom v Pečah, za šolo na Vrhpoljah pa ni denarja. Ali je 
podružnična šola manj vredna ?

Tone Pačnik

KMETIJA Pr´ Matčk, 
Serjuče 8, Moravče
051/339971 in 
031/227400

Jabolka integrirane 
pridelave
Sorte:
-  Jonagold
-  Idared
-  Zlati delišes
  
VABLJENI!

OBVESTILO GLEDALCEM 
ATV SIGNAL-a

 
Agencija za pošto in elektronske komunikacije je 
vsem lokalnim in regionalnim TV postajam določila 
nove TV kanale.
ATV SIGNAL LITIJA je 5. septembra letos pričel od-
dajati na kanalu 29 UHF področja.
Za vidnost našega programa je potrebna ponovna 
nastavitev TV sprejemnika, skeniranje celotnega 
UHF območja ali ročna nastavitev z dodajo kanala 
29 (538 MHz).
 

ATV SIGNAL LITIJA

www.moravce. si
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Osmrtnice

ZAHVALA
Svojo življenjsko pot je v 38. letu starosti sklenil 

naš dragi sin in brat

 MARTIN CERAR
 Imenje 10A 

Iskrena zahvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, sodelavcem in tudi 
vsem drugim, ki ste ga v tako velikem številu pospremili k preranemu počitku, 
darovali cvetje, sveče, za svete maše ter ustno in pisno izrečene besede sožalja. 
Zahvala gospodu župniku Kancijanu Čižmanu za lepo opravljen cerkveni 
obred in sveto mašo, pogrebnemu zavodu Vrbančič, pevcem za zapete pesmi 
in za zaigrano Tišino. Iskrena hvala PGD Krašce in govornicama v imenu 

AS Domžale in PGD Krašce za poslovilne besede. 
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena zahvala za kakršnokoli pomoč 

ob boleči izgubi našega Martina.
Vsi njegovi

Tako hitro, pridno si živel,
a vedno od doma si nasmejan odšel.
Le ta kruta Kolpa
ti ni dovolila,
da domov bi te vrnila.
A kako boli, boli,
ker tvojega nasmeha več ni.

V SPOMIN
16. avgusta je minilo 10 let, odkar nas je zapustila 

naša draga žena, mami, mama, sestra in tašča 

 ŠTEFKA VETTORAZ 
iz Peč

Hvala vsem, ki se je spominjate, ji prižigate svečke 
in postojite ob njenem grobu.

Vsi njeni

Srce nam žalost je ranila,
ker te več med nami ni,
čeprav te zemlja je pokrila,
v srcih naših še živiš. 

TEČAJI CPP:
 BREZPLAČNI TEČAJI v SEPTEMBRU:

08.10. in 22.10 ob  18 URI
 TEČAJ ZA IZPIT ZA TRAKTROR: konec oktobra ali november

 TEČAJ ZA IZPIT ZA ČOLN: 12.10. ob 17 uri

Oprijem z obèutkom.

R

V SPOMIN
4. septembra je minilo pet let, odkar se je od nas 

poslovil dobri mož, oče, brat in stric

  JANEZ AVBELJ
iz Zg. Kosez pri Moravčah 

Hvala vsem, ki se ga spominjate, postojite ob njegovem grobu, mu prižigate 
svečke in prinašate cvetje.

Vsi njegovi

Ljubil si zemljo,
družino in dom,
zdaj v miru počivaš,
pri bogu je tvoj dom.

V SPOMIN
20. avgusta je minilo žalostno leto, odkar nas je za 

vedno zapustil naš dragi nepozabni brat in stric 

 ANTON CERAR  
po domače Čurnov Tone

iz Sp. Tuštanja 17 pri Moravčah

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, se ga spominjate, nosite cvetje 
in mu prižigate sveče.

Vsi njegovi

Bil je skromen in pošten,
življenje težko je imel,
vsakomur le dobro si želel,
doma velika je praznina,
a v srcu bridka bolečina.

Oprijem z obèutkom.

R

ZAHVALA
V 65. letu starosti nas je zapustila naša draga žena, 

mama, babica, sestra, teta in tašča

 ROZA MARIJA KONČEK 
rojena PALČIČ

iz Podgorice pri Pečah 6
Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za 
izrečeno sožalje, podarjene sveče in cvetje ter vsem, ki ste jo pospremili na 
zadnji poti. Posebej hvala družini Gaberšek za pomoč in Brvar Bogomilu 

za poslovilne besede.

Vsi njeni

Srce tvoje več ne bije,
bolečine hude ne trpiš, 
nam pa žalost srca trga, 
     solza lije iz oči.
Dom je prazen in otožen,
ker te več med nami ni.
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Oglasi

KRULC d.o.o.
Cesta heroja Vasje 8
1251 Moravče
Tel.: 01/7231/200 
www.nissan-krulc.com
e-mail servis@nissan-krulc.com
e-mail zdravko@nissan-krulc.com

NUDIMO VAM
Cenitve in popravila 

avtomobilskih škod 

vseh blagovnih znamk 

(kasko zavarovanje).

Zavarovalnica Triglav• 

Zavarovalnica Maribor• 

Zavarovalnica Generali • 

Zavarovalnica Adriatic Slovenica• 

Zavarovalnica Tilia• 

Zavarovalnica ERGO• 
KRULC D.O.O. Cesta heroja Vasje 8, 1251 Moravče
Tel:01 7231 200, www.nissan-krulc.com
e-manil: nissan@nissan-krulc.com

KMETIJSKA ZADRUGA CERKLJE, Z.O.O. 
Slovenska cesta 2,  
4207 Cerklje na Gorenjskem
Tel.: 04/252 90 10
info@kzcerklje.si 

CERKLJE, Slovenska cesta 2, tel.: 04/252 90 20
ŠENČUR, Kranjska cesta 2, tel.: 04/251 91 40
VOKLO, Voklo 98, tel.: 04/251 91 41
KOMENDA, Zadružna cesta 2, tel.: 01/834 56 80
MORAVČE, Vegova ulica 7, tel.: 01/834 56 84
KOMERCIALA ODKUP, tel.: 04/252 90 14, 252 90 13

MNOGOCVETNA LJULJKA
LIPO 10/1 kg

26,90 EUR  25,50 EUR 

GREDIN ZIMSKI
1,6m X 10m = 3,50EUR  2,99 EUR
2,1m X 10m = 5,00 EUR  4,50 EUR
3,2m X 10m = 6,75EUR  5,99 EUR

CEMENT ANHOVO
25/1 kg

akcijska cena
2,66 EUR

Parafinski bloki 
proti mišim
in podganam
8,33 EUR 
7,55 EUR 

K-22 KRMILO ZA KRAVE
3% POPUST  

JE ŽE VKLJUČEN V CENO

UGODNI NAKUPI V SEPTEMBRU
od 1.9.2012 do 30. 9. 2012 
oziroma do razprodaje zalog.

 SAMOKOLNICA ZA SILAŽO       
74,00 EUR  66,60 EUR 

Nudimo vam vse to in še veliko  
drugega, zato nas obiščite v naših  

trgovinah, ter se prepričajte  
o ugodnih cenah. 

Vljudno vas vabimo,  
da nas obiščete na kmetijskem  

sejmu v Komendi,  
ki bo 5.,6. in 7. oktobra.

Kombini rana poraba gor iva :  5 ,0—5,4 l/100 km.  Emis i je  C02:  115—125 g/km.
Oglaševana cena velja za model Nissan Micra 1,2 Basic, cena po ceniku 8.990 EUR, z upoštevanim popustom 1.000 EUR in DDV. Slika je simbolna. Pooblaščeni uvoznik: Renault Nissan Slovenija d.o.o, Dunajska 22, 1001 Ljubljana.

ŽE ZA 7.990 €

NISSAN MICRA

BB_MICRA&NOTE_AVG12_4x3_v3.indd   1 8/27/12   1:48 PM

Kombini rana poraba gor iva :  5 ,0—5,4 l/100 km.  Emis i je  C02:  115—125 g/km.
Oglaševana cena velja za model Nissan Micra 1,2 Basic, cena po ceniku 8.990 EUR, z upoštevanim popustom 1.000 EUR in DDV. Slika je simbolna. Pooblaščeni uvoznik: Renault Nissan Slovenija d.o.o, Dunajska 22, 1001 Ljubljana.

ŽE ZA 7.990 €

NISSAN MICRA
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Kombinirana poraba gor iva:  5 ,9—6,8 l/100 km. Emisi je C02:  139—159 g/km.
Oglaševana cena velja za model Nissan Note 1,4 16v Visia, cena po ceniku 11.650 EUR, z upoštevanim popustom 1.660 EUR in DDV. Ponudba velja za vozila iz zaloge. Slika je simbolna. Pooblaščeni uvoznik: Renault Nissan Slovenija d.o.o, Dunajska 22, 1001 Ljubljana.

NISSAN NOTE

ŽE ZA 9.990 €
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Kombinirana poraba gor iva:  5 ,9—6,8 l/100 km. Emisi je C02:  139—159 g/km.
Oglaševana cena velja za model Nissan Note 1,4 16v Visia, cena po ceniku 11.650 EUR, z upoštevanim popustom 1.660 EUR in DDV. Ponudba velja za vozila iz zaloge. Slika je simbolna. Pooblaščeni uvoznik: Renault Nissan Slovenija d.o.o, Dunajska 22, 1001 Ljubljana.

NISSAN NOTE

ŽE ZA 9.990 €
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CEMENTNI 
IZDELKI
01 361 79 36

tlakovci, robniki, palisade, 
škarpnice, plošče ...

www.renault.si

P O R A B A  P R I  M E Š A N E M  C I K L U  4 , 0  - 5 , 8  l / 1 0 0 k m .  E M I S I J E  C O ²  10 6 -13 5  g / k m

Renault priporoča

* Ponudba 3x5 velja ob nakupu novega osebnega vozila Renault z Renault financiranjem (razen Trafic in Master). Izračun je narejen na 
dan 24.05.2012 za Renault Clio Avantage 1.2 16V 3V, preko Renault financiranja. Vključuje storitve podaljšane garancije, asistence 
(Renault pomoči) in rednega vzdrževanja za obdobje 5 let ali 100 000 km, kjer velja prvi od obeh izpolnjenih pogojev. Maloprodajna 
cena z že upoštevanim popustom in DDV, znaša 9.090 €. Informativni izračun za skupni znesek kredita v višini 11.440,84 € je narejen 
za dobo odplačila 96 mesecev in upošteva spremenljivo obrestno mero 6-mesečni Euribor (1,013%) +3,70 % in polog v višini 0 EUR. 
EOM = 6,41 % in se lahko spremeni, če se spremeni katerikoli element v izračunu. Skupni znesek, ki ga mora odplačati kreditojemalec 
znaša 11.440,84 €, od tega znašata zavarovalna premija 391,24 € in strošek odobritve kredita 120,00 €. Kreditojemalec vrne kredit v 
96 mesečnih obrokih v višini 113,85 €. Več na www.renault.si. Slika je simbolna. Renault Nissan Slovenija, d.o.o., Dunajska 22, 1511 
Ljubljana.

RENAULT CLIO S PAKETOM 3x5 
ŽE ZA 114 EUR/mesec brez pologa*

ASISTENCE
REDNEGA VZDRŽEVANJA

GARANCIJE

PET LET

DELOVNI ČAS: SALON: od 8. do 18. ure, SERVIS: od 8. do 17. ure

Tel. : 01/56 27 111, GSM: 031/648 166
Dragomelj 26, 1230 Domžale

E-mail: info@avtoset.si, Internet: www.avtoset.si
AVTO SET d.o.o.
SETNIKAR

Vsak torek za vaš nakup 
v vrednosti 50 EUR 

ali več v Mercator - SPININIH 
prodajalnah z živili lahko  

uveljavite 
TAKOJŠNI 10% popust 
na vrednost nakupa.

*Račun s kuponom TO!, ki ga vsak torek prejmete ob nakupu v vrednosti 50 EUR ali več, predložite naslednji torek na blagajni  v eni od  odprtih 
prodajaln naštetih programov in priznali vam bomo 10 % popusta na vrednost torkovega nakupa, ko ste kupon predložili na blagajni. Popust, 
namenjen končnemu potrošniku, velja za običajne količine gospodinjskega nakupa iz zalog prodajnega prostora. Popust ni namenjen pravnim 
osebam in samostojnim podjetnikom. Popust ne velja za kavcijske vrednosti embalaž, nakup cigaret oz. drugih tobačnih izdelkov, vrednostnih 
kartic mobilnih operaterjev, poštnih vrednostnic, srečk, vozovnic, kolekov, vinjet ter darilnih kartic Mercator. Kupon TO! ni unovčljiv  ob nakupu v 
Mercator Spletni trgovini, prav tako pa akcija ne velja v Mercatorjevih franšiznih prodajaln. Popust TO! se obračuna od končnega zneska računa, 
v vrednosti katerega so že upoštevani vsi obračunani popusti.

Vsak torek vam nakup 
v vrednosti 50 EUR ali več 
v Mercatorjevih prodajalnah 
z živili, Intersportu, Modni hiši 
Maribor, prodajalnah Modiana, 
 
 
TO!, s katerim lahko v eni izmed 
prodajaln uveljavljate   
na vrednost nakupa naslednjega 

torkov 
popust 
-10 %

28 Novice iz Moravške doline


